

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ဂုဏ်သတင်းပျံ့နှံ့လှိုင်ကြွ

ပန်းရနံ့သည် လေညှာကိုမသွား၊ စန္ဒကူးအနံ့၊ တောင်ဇလပ်ပန်းအနံ့၊ စံပယ်ကြက်ရနံ့ပန်းအနံ့သည်လည်း လေညှာသို့မသွား။ သူတော်ကောင်းတို့၏ အနံ့သည်သာ လေညှာသို့သွား၏။ သူတော်ကောင်းတို့၏ ဂုဏ်သတင်းသည် အရပ်မျက်နှာအားလုံးတို့သို့ ပျံ့နှံ့လှိုင်ကြွ၏။

ပုဂ္ဂိုလ်(ဓမ္မပဒ-၅၄)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ နယုန်လပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၁၂ ရက်၊ တနင်္လာနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၅၁)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလိုအပ်ချက်များအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုပတ်ပတ်ဖြူဖြူဖြိုးဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

ကန့်ဘလူခရိုင်၌ မိုးရာသီ သီးနှံစုံ ကေ ၆၈၉၀၀၀ ကျော် လျာထားစိုက်ပျိုးသွားမည်

ကန့်ဘလူ ဇွန် ၁၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ ဒေသခံပြည်သူများသည် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းအဖြစ် စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကလုပ်ကိုင်ကြသူများဖြစ်ပြီး နွေ၊ မိုး၊ ဆောင်းရာသီအလိုက်သီးနှံများကို စိုက်ပျိုးကြကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ်မိုးရာသီတွင် ဆည်ရေသောက်၊ ချောင်းပိတ်၊ မြောင်းပိတ်၊ လျှပ်စစ်ရေတင်၊ မိုးကောင်းသောက်ရေနှင့် မြေအောက်ရေတင်စနစ်များဖြင့် ခရိုင်အတွင်းရှိမြို့နယ်များ၌ မိုးရာသီသီးနှံစုံ ၆၈၉၀၀၀ ကျော် လျာထားစိုက်ပျိုးမည်ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မိုးစပါး ၁၇၄၆၀၇ ကေ စိုက်ပျိုးရန်လျာထား ကန့်ဘလူခရိုင်အတွင်းရှိ ကန့်ဘလူမြို့နယ်နှင့် ကျွန်းလှမြို့နယ်တို့တွင် မိုးရာသီသီးနှံစုံအမျိုးအစားအလိုက် လျာထားကေများမှာ မိုးစပါး ၁၇၄၆၀၇ ကေ၊ ပဲမျိုးစုံ (ပဲတီစိမ်း၊ ပဲစင်းငုံ၊ စွန်တာပြာစသည်) ၂၄၆၆၅၂ ကေ၊ ဆီထွက်သီးနှံ (မြေပဲ၊ နေကြာ) ၈၈ ၅၉၃၀၀၊ ကြံသီးနှံ ၈၈ ၁၁၀၀၀၊ ဝါသီးနှံ ၅၅ ကေ၊ စားဖိုဆောင် သီးနှံ ၁၅ ကေ၊ အခြားသီးနှံ ၁၅၉၉၀၆ ကေ၊ နှစ်ရပ်ပင် ၃၇၀၃၀ ကေ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ □



ယနေ့ ပတ်စရာ

ဈေးထဲက သောကကို နားလည်ပါ



၂၀၂၃ ခုနှစ် တူကီယံ (ယခင်တူရက်) သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယအကျော့ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ

ဆောင်းပါး စာ ၁၆

“မိခါ” မှန်တိုင်းဒဏ်သင့် ရခိုင်ဒေသ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်များ (၄) (ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန)

ဆောင်းပါး စာ ၁၀



စားအုန်းဆီ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၃၇၅၀ ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန စားသုံးဆီ တင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီအနေဖြင့် စားအုန်းဆီ ကမ္ဘာ့ဈေးနှုန်းနှင့် ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုနှင့်အညီ ပြည်တွင်း၌ ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် ဈေးနှုန်းများ ဖြစ်ပေါ်စေရေး ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စားအုန်းဆီ အဓိကထုတ်လုပ် တင်ပို့သည့် မလေးရှားနိုင်ငံနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် FOB ဈေးနှုန်းများကို နေ့စဉ်စောင့်ကြည့်ကာ သယ်ယူပို့ဆောင်ခ ကုန်ကျစရိတ်များ၊ ဘဏ်စရိတ်များ၊ အခွန်အခများ ထည့်သွင်းတွက်ချက်၍ ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရမည့် အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို ထုတ်ပြန်ပေး လျက်ရှိသည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၃ *

ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများကို ဦးစားပေးအဆင့်သတ်မှတ်၍ ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

စစ်တွေ ဇွန် ၁၁

စစ်တွေမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဦးမျိုးသန့်၊ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းတို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ ဦးဥတ္တမခန်းမသို့ ရောက်ရှိကြပြီး ခန်းမအစိုးရုံးခြင်းလုပ်ငန်းပြီးစီးမှု၊ မျက်နှာကြက်၊ ပြတင်းခါးများ၊ ရေ မီးပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ခန်းမအတွင်းပိုင်းဒီဇိုင်းများ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ (အောက်ပုံ)

နဝကမ္မဝတ္ထုငွေများကို ဆက်ကပ်လျှာခြန်း
ထိုနောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်နှင့်အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့ ပြည်တော်သာရပ်ကွက် ဒက္ခိဏာရာမ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့ သွားရောက်ပြီး စာသင်တိုက်ပဓာနနာယက ဆရာတော် မဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တမေဃိယအား ဖူးမြော်

ဆက်လက်၍ ဝေဠုဝန်ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းတွင် တက်ရောက်ပညာသင်ယူနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို စားသောက်ဖွယ်ရာများ ဝေငှပေးပြီး ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ရန် လျာထားသည့်မြေနေရာကို ကြည့်ရှုသည်။

အဆိုပါ ဝေဠုဝန်ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းတွင် ၂၀၂၂-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် KG အတန်းမှ Gread-8 အတန်းအထိ ကျောင်းသားကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၈၃၂ ဦး တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်နှင့်အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့ ကျောင်းတက်လမ်းရပ်ကွက်ရှိ ဆရီဆရီမိုဟာဒေဝိဘာရီ (မဟာသီဝ) ဟိန္ဒူဘုရားရှိခိုးကျောင်းသို့ ရောက်ရှိကြပြီး မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဘုရားကျောင်းပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်



စစ်တွေမြို့ ဒက္ခိဏာရာမပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဆရာတော်ထံ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဦးမျိုးသန့်၊ ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်တို့ လျှာဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လျှာခြန်းစဉ်။



ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ မိုခါမုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်း စုစုပေါင်း ၁၅၃၈ ကျောင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရာ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပြီး ၃၇၅ ကျောင်း၊ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ဆဲကျောင်း ၉၉၀ နှင့် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန်ကျန် ၁၇၃ ကျောင်း ရှိကြောင်း သိရသည်။

အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြား
ပညာသင်ကြားမှုအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းအုပ်နယ်သို့ ဇွန် ၁၀ ရက်အထိ လာရောက်ကျောင်းအပ်နံ့သည့် ကျောင်းသားဦးရေ စုစုပေါင်း ၄၇၅၃၆၀ ရှိကြောင်းနှင့် အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

ကြည့်ညို၍ ပရိယတ္တိစာပေ သင်ကြားပို့ချနေမှု၊ သာသနိကအဆောက်အဦများ ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံပြီးစီးမှု၊ ဆရာတော် သံဃာတော်များ သီတင်းသုံးမှု အခြေအနေနှင့် သာသနာရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို လျှောက်ထားကာ နေ့ဆွမ်း၊ လျှာဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မဝတ္ထုငွေများကို ဆက်ကပ်လျှာခြန်းသည်။

ယင်းနောက် စစ်တွေမြို့ ဆတ်ရိုးကျရပ်ကွက်ရှိ ဝေဠုဝန် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းသို့ ရောက်ရှိကြပြီး ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်အားပေးစကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဝေဠုဝန်ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ မေဃာဝံသအားဖူးမြော်ကြည့်ညိုပြီးကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ ပညာသင်ကြားမှုအခြေအနေ၊ စာသင်ဆောင်များ အခြေအနေနှင့် သာသနာရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို လျှောက်ထား၍ နေ့ဆွမ်း၊ လျှာဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းနှင့် နဝကမ္မဝတ္ထုငွေများ ဆက်ကပ်လျှာခြန်းသည်။

နေမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှု၍ လိုအပ်သည့် သွပ်နှင့်သစ်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးကာ (မဟာသီဝ) ဟိန္ဒူဘုရားရှိခိုးကျောင်း တာဝန်ရှိသူထံ စားသောက်ဖွယ်ရာများ လျှာခြန်းသည်။

လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်း
ယင်းနောက် စစ်တွေမြို့ မေယုလမ်းနှင့် ချင်းပျံလမ်းထောင့်ရှိ ရှင်မာကကသီခြယ် ခရစ်ယာန်ဘုရားရှိခိုးကျောင်းသို့ သွားရောက်ပြီး မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဘုရားကျောင်း ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှု၍ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးကာ ကျောင်းထိုင်ဘုန်းတော်ကြီးအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ လျှာခြန်းခဲ့သည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရန်အတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မိုခါမုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် အခြေခံပညာကျောင်းများကို ဦးစားပေးအဆင့်သတ်မှတ်၍ ပြန်လည်ပြုပြင်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဦးမျိုးသန့်၊ ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်တို့ စစ်တွေမြို့ ရှင်မာကကသီခြယ် ခရစ်ယာန်ဘုရားရှိခိုးကျောင်းကျောင်းထိုင်ဘုန်းတော်ကြီးအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ လျှာခြန်းစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၏ ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ စံနှုန်းများ၊ ကုန်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းအရည်အသွေးများနှင့်အညီဖြစ်စေရေးအတွက် စနစ်တကျကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာကေတ မြို့နယ် ရွှေခင်းကျောင်းလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဖွံ့ဖြိုးရေး နှင့် သုတေသနဌာနခွဲ အစီစဉ်ဆောင်ရွက်နေမှု များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (သာပုံ)



ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြည်ပသို့ မြန်မာ့လယ်ယာသားငါးပို့ကုန်များ တင်ပို့မှုတွင် ငါးပုစွန်နှင့် ရေထွက်ကုန်များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် လည်း အရေးပါသော ကဏ္ဍတစ်ခုအဖြစ် ပါဝင် လျက်ရှိရာ မိမိနိုင်ငံ၏ ထွက်ကုန်အရည်အသွေး ဆိုင်ရာ ဂုဏ်သိက္ခာမြှင့်တင်နိုင်ရေးနှင့် သက်ဆိုင်ရာ

မြန်မာ့မွေးမြူရေး ရေထွက်ကုန်များအတွက် အမျိုးသားအဆင့် ဓာတုဓာတ်ကြွင်းထိန်းချုပ်မှု အစီအမံများနှင့်အညီ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်း အပါအဝင် ထုတ်လုပ်မှု အဆင့်ဆင့်၏ သန့်ရှင်းရေး၊ ဓာတ်ကြွင်း များနှင့် ရောဂါဖြစ်ပွားစေသော ပစ္စည်းများအား စောင့်ကြည့် ထိန်းသိမ်းသွားရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဓာတ်ခွဲ ခန်း ပညာရှင်များအနေဖြင့်လည်း နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု နည်းစနစ်ကောင်းများကို ပိုမိုသိရှိ နားလည်ရေးနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာ နည်းပညာများ ကို တိုးမြှင့်လေ့လာပြီး မျိုးဆက်သစ်လူငယ်ပညာရှင် များအား လက်ဆင့်ကမ်း မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းကြရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

လိုအပ်ချက်များ ဆွေးနွေးမှာကြား
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင် သည် သာကေတ မိကျောင်းမွေးမြူရေးစခန်းတွင် ပြုစုစောင့်ရှောက်ထားရှိသည့် မိကျောင်းခွနှင့် သားပေါက်အဆင့်မှ အရွယ်ရောက် မိကျောင်းများ အထိ အဆင့်အလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု မြေသားကန် ကွန်ကရစ်ကန်များဖြင့် မိကျောင်း မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ငါး လုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ရေအရည်အသွေး စစ်ဆေးရေး နှင့် ရေချိုသုတေသနဌာနစု၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ထိုသို့ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံတကာတရားဝင်အသိအမှတ်ပြု ISO/IEC 17025 လက်မှတ်ကို သတ္တမအကြိမ်အထိ ရရှိခဲ့မှု အဆင့်ဆင့်၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ GACC ၏ အကြံပြုချက် များ၊ အထူးစိစစ်ခန်းနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းလုပ်ငန်းများ၊ ဗဟိုဓာတ်ခွဲခန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ ဒေသဆိုင်ရာ ဓာတ်ခွဲခန်းလုပ်ငန်းများ၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ငါးပုစွန် ပြုပြင်ထုတ်လုပ်သော အအေးခန်းစက်ရုံ များအား လစဉ်စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နေမှုနှင့် ရေဆက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်း စီမံချက် များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

သတင်းစာစက္ကူစက်ရုံ(သာပေါင်း)သို့ သဘာဝဓာတ်ငွေ့များ စမ်းသပ်ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ လုပ်ငန်းမှ အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်ပြီးခဲ့သော ညောင်တုန်း-သာပေါင်း သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း တစ်လျှောက် ရှိ Valve Station နှင့် မြန်မာ့ ရေနံဓာတုဗေဒ လုပ်ငန်း၏ အမှတ်(၅) ဓာတ်မြေဗြေစာစက်ရုံ (ကန်ကြီးထောင့်)၏ နှစ်ပတ်လည် အကြီးစားပြုပြင်နေမှုကို စွမ်းအင်

ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးမြင့်ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့ တွင် သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေး သည်။ (အောက်ပုံ)
ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ရေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်တို့သည် ညောင်တုန်း- သာပေါင်း သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက် လိုင်းရှိ Valve Station ကို ကြည့်ရှု

စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ဝန်ထမ်းများအား သစ်သီးခြင်းနှင့် အင်အားဖြည့် အစားအစာများ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်တို့သည် သတင်းစာစက္ကူ စက်ရုံ (သာပေါင်း) ရှိ သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့ ထိန်းဖြန့်စခန်း (သာ ပေါင်း)သို့ ရောက်ရှိကြရာ မြန်မာ့ ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း မှ တာဝန်ရှိသူများက အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့

သော ညောင်တုန်း-သာပေါင်း သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ပိုက်လိုင်းပြုပြင် မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု သတင်းစာစက္ကူစက်ရုံ(သာပေါင်း) သို့ ဓာတ်ငွေ့ဖြန့်ဖြူးပေးနေမှု မိုး မကျမီ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ဖြန့်ဖြူး ပေးနိုင်ရေးအတွက် အချိန်မီ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုတို့ကို ရှင်းလင်း တင်ပြကြသည်။



ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က သတင်းစာစက္ကူစက်ရုံ (သာပေါင်း) ပြန်လည် လည်ပတ်နိုင်ရေး အတွက် ကုန်ကြမ်းရရှိနိုင်မှုအခြေ အနေကို အကြံပြုဆွေးနွေးပြီး လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက အစားထိုးပြုပြင်ခဲ့သော ပိုက်လိုင်းများအား စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေ၊ ပျက်စီးခဲ့သော လယ်ယာမြေများ အား မူလအခြေအနေအတိုင်း ဖြစ်အောင် ပြန်လည်ဆောင်ရွက် ပေးရေး၊ ပိုက်လိုင်းအမှတ်သား ပြတိုက်များ စိုက်ထူရေးတို့ကို

မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်တို့သည် ဝန်ထမ်းများအား သစ်သီးခြင်းနှင့် အင်အားဖြည့် အစားအစာများ ပေးအပ်ပြီး သတင်းစာစက္ကူစက်ရုံ (သာပေါင်း) အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြ သည်။ ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးပေးနေ ယခုအခါ ညောင်တုန်း- သာပေါင်း သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ပိုက်လိုင်း ပြုပြင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီးဖြစ်၍ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၉ ရက်နေ့စ၍ သတင်းစာ စက္ကူစက်ရုံ (သာပေါင်း) သို့ သဘာဝဓာတ်ငွေ့များ စမ်းသပ် ပို့လွှတ် ဖြန့်ဖြူးပေးနေပြီဖြစ် သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်တို့သည် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒ လုပ်ငန်း လက်အောက်ရှိ အမှတ် (၅) ဓာတ်မြေဗြေစာစက်ရုံ (ကန်ကြီး ထောင့်)သို့ ရောက်ရှိရာ စက်ရုံ

သာစည်၌ ဝန်ထမ်းသားသမီးများအား ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးနှင့် ကျောင်းသုံးစာရေးကိရိယာများထောက်ပံ့

သာစည် ဇွန် ၁၁
သာစည်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီးများအား ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေး နှင့် ကျောင်းသုံးစာရေးကိရိယာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ဇွန် ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးသက်ကျော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက တက္ကသိုလ်အဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ခုနစ်ဦး၊ အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ကိုးဦး၊ အလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ

၁၂ ဦးနှင့် မူလတန်းအဆင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၉ ဦး စုစုပေါင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၅ ဦးနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တက္ကသိုလ်လင်စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးတစ်ဘာသာဖြင့် အောင်မြင်သည့် ကျောင်းသားတစ်ဦးကို ပညာ သင် ထောက်ပံ့ကြေးငွေများနှင့် ငွေကျပ် ၁၇၀၀၀၀ တန်ပိုဆုကို ပေးအပ် ပေးစာရေးကိရိယာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။(သာပုံ) ပညာသင်ထောက်ပံ့ ကြေးပေးအပ်ရာတွင် တက္ကသိုလ်အဆင့်တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၊ အထက်တန်းအဆင့်တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၊ အလယ်တန်း အဆင့် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၊ မူလတန်းအဆင့် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းနှင့် ဂုဏ်ထူးကျောင်းသားအား ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ တို့ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



(၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲ နိုင်ငံတော်ဆောင်ခဲကြသည့် မြန်မာမသန်စွမ်းအားကစားသမားများအား ဂုဏ်ပြုကြိုဆို

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁ ကမ္ဘာ့ဒီဇာနည်နေ့နေ့ပင်မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲ၌ ရွတ်ဆိပ် ၁၅၅၊ ငွေတံဆိပ် ၂၂ ခု၊ ကြေးတံဆိပ် ၁၉၃ ဆွတ်ခူးကာ နိုင်ငံအလိုက် အဆင့် (၆) ရရှိခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ အားကစားအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်လှစိုး ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု အောင်ပွဲရ အားကစားအဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည်ရောက်ရှိလာရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးမျိုးလှိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနနှင့်



မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ အားကစားအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားသမားများ၏ မိဘဆွေမျိုးများ၊ ပြည်သူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုကြသည်။ အဆိုပါ မြန်မာမသန်စွမ်းအားကစားအဖွဲ့တွင် ပြေးခုန်ပစ်အားကစားနည်းမှ ရွတ်ဆိပ် ၁၂ ခု၊ ငွေတံဆိပ် ၁၃ ခု၊ ကြေးတံဆိပ် ၁၀၃ ခု၊ ရေကူးအားကစားနည်းမှ ရွတ်ဆိပ် သုံးခု၊ ငွေတံဆိပ် ခြောက်ခု၊ ကြေးတံဆိပ် လေးခု၊ စစ်တုရင်အားကစားနည်းမှ ကြေးတံဆိပ် နှစ်ခု၊ အလေးမ အားကစားနည်းမှ ငွေတံဆိပ်သုံးခု၊ ကြေးတံဆိပ်နှစ်ခု၊ Goalball(မျက်မမြင်) အားကစားနည်းမှ ကြေးတံဆိပ်တစ်ခု စုစုပေါင်း ဆုတံဆိပ် ၅၆ ခု ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းအားကစားပြိုင်ပွဲ နိုင်ငံအလိုက် ဆုတံဆိပ်ရရှိမှု

စဉ်	နိုင်ငံ	ရွှေ	ငွေ	ကြေး	ပေါင်း
၁	အင်ဒိုနီးရှား	၁၅၉	၁၄၈	၉၄	၄၀၁
၂	ထိုင်း	၁၂၆	၁၁၀	၉၂	၃၂၈
၃	ဗီယက်နမ်	၆၆	၅၈	၇၇	၂၀၁
၄	မလေးရှား	၅၀	၃၈	၃၅	၁၂၃
၅	ဖိလစ်ပိုင်	၃၃	၃၃	၅၀	၁၁၆
၆	မြန်မာ	၁၅	၂၂	၁၉	၅၆
၇	စင်ကာပူ	၁၂	၁၅	၁၇	၄၄
၈	ကမ္ဘောဒီးယား	၉	၁၈	၄၃	၇၀
၉	ဘရူနိုင်း	၃	၃	၂	၈
၁၀	တီမော	၂	၀	၅	၇
၁၁	လာအို	၀	၂	၉	၁၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များ ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်း

ပဲခူး ဇွန် ၁၁ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များ ထပ်ဆင့် ရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ဇွန် ၉ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက မေ ၂၂ ရက်တွင် ပဲခူးမြို့သို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ခရီးစဉ်လမ်းညွှန်ချက်များအား လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်အဖြစ် ခံယူ၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများ အမှန်တကယ်တိုးတက်အောင်မြင်မှုများ ရရှိစေရေး သက်ဆိုင်ရာ ဌာနဆိုင်ရာများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်

ကြောင်း၊ တစ်နှစ် သုံးသီးစိုက်ပျိုးသည့် ဒေသများတွင် သီးနှံစိုက်ချိန်၊ ရိတ်သိမ်းချိန် မှန်ကန်မှုရှိစေရေး လိုအပ်ချက်များ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရန် လိုအပ်ပြီး ရေကြီးရေရှက်ကွင်းများတွင် တစ်သီးစိုက်ပျိုးရာမှ သီးထပ်နှစ်သီး တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ရေရရှိရေး နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိုးရေချိန် နည်းပါးသည့် မြို့နယ်များအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အစီအစဉ်ဖြင့် ရေအနည်းလိုစပါးမျိုးများနှင့် ရွှေနံ့သာ(၂)ပေါင်ဆန်းမွှေးစပါးမျိုးများအား သက်ဆိုင်ရာ စိုက်ပျိုးရေး မျိုးသန့်ခြံများတွင် စိုက်ပျိုး စုဆောင်းထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ သီးထပ်စွမ်းအားမြှင့်မားပြီး မြေလပ်မရှိ စိုက်ပျိုးနိုင်မှသာ တောင်သူလယ်သမားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ပိုမိုပွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင်မှာဖြစ်၍ သီးထပ်စွမ်းအားမြှင့်တင်ပေးနိုင်ရေး အထူးအလေး



ထူးဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွင် ပန်းတိုင် အထွက်နှုန်းရရှိရေး မိရိုးဖလာ စိုက်ပျိုးနည်း၊ မျိုးသုံးစွဲမှုများကို အမြန်ဆုံး ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍတွင် လည်း ဒေသတွင်း အသားရိက္ခာဖူလုံပိုလျှမှု ရှိစေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အလိုက် မွေးမြူရေးဇုန်များ ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ MSMEs ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်း ပစ္စည်းများဖြင့် သွင်းကုန် အစားထိုးကုန်ချောထုတ်လုပ်နိုင်ရေး စီမံချက်များ ချမှတ် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေး မှာကြားခဲ့သည်။

အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက ကဏ္ဍအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲ အခြေအနေများအား ပြန်လည်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများက ဆောင်ရွက်ဆဲ လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ အမြန်ဆုံး ပြီးစီးနိုင်ရေး အကြံပြုတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်ဖြစ်သည့် တစ်ခါသုံးရေသန့်ကူး အသေးများ သုံးစွဲခြင်းကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင် ညစ်ညမ်းမှု ဖြစ်ပေါ်ခြင်းကို လျော့ချသုံးစွဲနိုင်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြေပေါ်မြေအောက်၊ ရေပေါ်ရေအောက် သဘာဝသယံဇာတများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်ပေါ်စေရေးလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်စိုး(ပဲခူး)

☐ ရွှေဖွဲ့မှု

ကန့်ဘလူခရိုင်၌ ယခုနှစ်မိုးရာသီ သီးနှံစိုက်ပျိုးရာတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ရေးအတွက် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ လယ်ယာမြေစာရင်းအင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ဝန်ထမ်းများက တာဝန်ခွဲဝေဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လိုအပ်ပါက ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနများသို့ အကူအညီတောင်းခံနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ် မိုးရာသီသီးနှံများစိုက်ပျိုးရာတွင် မိုးစပါးသီးနှံများကို ဇွန်လလယ်တွင် စတင်စိုက်ပျိုးသွားနိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပဲမျိုးစုံသီးနှံများ၊ ဆီထွက်သီးနှံများနှင့် အခြားသီးနှံများကို မေလက စတင်စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကာ ယမန်နှစ်က မိုးရာသီ သီးနှံစုံ ၆၃၇၉၆၃ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

အောင်ဝင်းမြဲမိုး(ကန့်ဘလူ)

☸ ရွှေဖွဲ့မှု

ယခုအပတ်အတွင်း ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့် နိုင်ငံများတွင် ဈေးကွက်နှင့်ဈေးနှုန်းဖြစ်ပေါ်မှုများအရ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၁၂ ရက်မှ ဇွန် ၁၈ ရက်အထိ ရန်ကုန်အထိုင်ဈေး အခြေခံလက်ကား ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းမှာ စားအုန်းဆီ တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၃၇၀၀ ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။

ထို့အပြင် ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွင်း ဈေးနှုန်းမြင့်တင်ရောင်းချခြင်း၊ ဈေးကစားရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သို့လျှင်ခြင်းနှင့် မသမာသည့် လုပ်ဆောင်မှုများ ပြုလုပ်ပါက အရေးကြီး ကန့်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးအရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်။

အဆိုပါ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းများကို စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန၏ Website: www.doca.gov.mm၊ Facebook Page နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ Facebook Page တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁ မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များမှာ မြိတ်မြို့တွင် ၆ ဒသမ ၄၆ လက်မ၊ လောလေးလုံးမြို့တွင် ၃ ဒသမ ၀၃ လက်မ၊ ကျိုက်မရောမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၆၀ လက်မ၊ ခရမ်းမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၃၂ လက်မ၊ သထုံမြို့တွင် ၁ ဒသမ ၈၉ လက်မ၊ ပိုင်ကျိုမြို့တွင် ၁ ဒသမ ၇၅ လက်မ၊ ရေးမြို့တွင် ၁ ဒသမ ၄၆ လက်မ၊ တောင်ကုတ်မြို့တွင် ၁ ဒသမ ၄၂ လက်မ၊ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့တွင် ၁ ဒသမ ၃၈ လက်မနှင့် ကျောက်တော်မြို့နှင့် ဖောင်းမြို့တို့တွင် ၁ ဒသမ ၂၆ လက်မစီတို့ ဖြစ်ကြသည်။

မိုး/ဇလ



အောင်ဘာလေ
အွန်လိုင်း သိန်းထု ထိရောက်

Aung Bar Lay Application လမ်းညွှန်

(အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို အသုံးပြုပုံအဆင့်ဆင့်)



အောင်ဘာလေ
အွန်လိုင်း သိန်းထု ထိရောက်

Application Download ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၁ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်
- အဆင့် ၂ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်
- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

iOS ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၁ - App Store မှ Download Management ဆို၍ External app ကို ဖြုလုပ်ရန်

ထိပ်ဖက်မှတ်တမ်းလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၁ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

Android ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၁ - Google Play Store မှ Application ကို Install ဖြုလုပ်ရန်

iOS ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၂ - Trust Settings ဆို၍ အသုံးပြုရန်
- အဆင့် ၃ - Trust Settings ဆို၍ အသုံးပြုရန်

ထိပ်ဖက်မှတ်တမ်းလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၂ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

Android ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၂ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

iOS ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

လက်မှတ်ကိုစစ်ဆေးခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

Android ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

iOS ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

ထိပ်ဖက်စင်များကို ကြည့်ရှုခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

Android ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

Account အသစ်ဖွဲ့၍ ဝင်ရောက်ခြင်း

- အဆင့် ၁ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်
- အဆင့် ၂ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်
- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

ထိပ်ဖက်စင်များကို ကြည့်ရှုခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

iOS ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

ထိပ်ဖက်မှတ်တမ်းလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

အသုံးပြုသူအား ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

iOS ဖုန်းများတွင် Install ဖြုလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

ထိပ်ဖက်မှတ်တမ်းလုပ်ခြင်း

- အဆင့် ၃ - အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို ဖြုလုပ်ရန်

မိုဒါမန်တိုင်းနှင့် ပြည်သူများအတွက် မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်းမှထုတ်လုပ်သော ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ တန်ဖိုးရှိ ဆေးဝါးများ ပေးအပ်လျှင်ခါနီး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်းသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ ကျေးပင်ကြီးရပ်ကွက် ကမ်းနားလမ်းနှင့် ရေတွင်း လမ်းထောင့်ရှိ ဝင်းသူစာအရောင်းဆိုင်သို့ လည်းကောင်း၊ ဆတ်ရိုးကျရပ်ကွက်ရှိ စစ်တွေခရိုင် စက်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနရုံးသို့လည်း ကောင်း သွားရောက်ပြီး ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံကာ မိုဒါမန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အဆောက် အအုံများ ပြန်လည်ပြင်ဆင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ် သည့်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် MSME လုပ်ငန်းများဖြစ်ကြသည့် ဆတ်ရိုးကျ စက်မှုရပ်ကွက် ရှိ "ရွှေငါး" မုန့်မျိုးစုံလုပ်ငန်း၊ ကျားမသောက် ကျေးရွာရှိ "ရွှေကျား" ရက်ကန်းလုပ်ငန်းနှင့် အောင်မင်္ဂလာမြောက်ရပ်ကွက်ရှိ "သန့်သန့်လေး" ဆီစက်ရုံများသို့ သွားရောက်ပြီး မုန့်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးသွားမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လုပ်ငန်းရှင် များနှင့်တွေ့ဆုံကာ လိုအပ်သည့်များကို သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်းသည် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြ သည့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်းလင်း နှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ဒုတိယဝန်ကြီး များနှင့်အတူ ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

ထိုသို့ တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က MSME လုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ မိုဒါမန်တိုင်းကြောင့် MSME လုပ်ငန်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအခြေအနေနှင့် မူလအခြေအနေအတိုင်း လုပ်ငန်းပြန်လည် လည်ပတ်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည့် များ ကူညီပံ့ပိုးနိုင်ရေး၊ MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ MSME လုပ်ငန်းများအတွက် မှတ်ပုံတင်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို



ရှင်းလင်းဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့သည်။
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပြည်နယ်စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီး ဌာနသို့ သွားရောက်ပြီး ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ အားပေးစကားပြောကြားကာ ဝန်ထမ်းများအတွက် ငွေကျပ် ၇၅ သိန်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ ခုနစ်မျိုးကို ပေးအပ်လျှင်ခါနီးသည်။ (အပေါ်ပုံ) သတင်းစဉ်



မော်လမြိုင်မြို့ တောင်ပိုင်းလမ်း မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် ပင်မပေါက်၌ တိုးချဲ့အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပြီးသော ပလက်ဖောင်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
မော်လမြိုင်မြို့ တောင်ပိုင်းလမ်း မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် ပင်မ ပေါက်၌ တိုးချဲ့အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပြီးသော ပလက် ဖောင်းဖွင့်ပွဲကို ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် ကျင်းပရာ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်ဦးအောင်ကြည်သိန်း၊ အရှေ့ တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် စိုးမင်းနှင့် တာဝန်ရှိ သူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူ များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြား သည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက ပလက်ဖောင်းဖွင့်ပွဲကို ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး လိုက်လံကြည့်ရှုသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိ သူများသည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါး အလွဲသုံးစားမှု နှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်ပင်မဆောင် ဝန်ကြီး (၁၅) တွင် ပန်းချီ သတင်းစဉ်

စစ်ကိုင်းမြို့ နည်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော် အခမ်းအနားကျင်းပ

မုံရွာ ဇွန် ၁၁
ပြည်သူများအနေဖြင့် သစ်တော သစ်ပင်များ၏တန်ဖိုးကို နားလည် မြတ်နိုးသည့် စိတ်ဓာတ်ဖြစ် ပေါ်စေရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး၊ ဂေဟစနစ် ညီညွတ်မျှတစေရေး၊ ရာသီဥတုကောင်းမွန်ရေး၊ အရိပ် အာဝါသနှင့် မျက်စိပာဒအကျိုး များရရှိစေရေးတို့အား ရှည်လျယ်၍ ဇွန် ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်း မြို့ နည်းပညာတက္ကသိုလ်ကျောင်း ဝင်းအတွင်း၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီစုပေါင်း သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ပွဲတော်ကို ကျင်းပရာ အခမ်းအနား သို့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော် တက်ရောက်သည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က သစ်တောသစ်ပင် ကျား စိုက်ပျိုးထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရဌာနများသာမက ပြည်သူ

များအားလုံး ပိုင်းဝန်းပါဝင် မှ တာဝန်ရှိသူများထံ တမာ ပျိုးပင်များအား ပေးအပ်ကြ သည်။ အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က တမာပျိုးပင် ကို စိုက်ပျိုးပေးပြီး (အောက်ပုံ) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက သတ်မှတ်နေရာများတွင် တမာပျိုးပင်များကို တပျော်တပေါ့ စိုက်ပျိုးပေးကြကာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပေးနေမှု များအား လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေး သည်။

အဆိုပါ စစ်ကိုင်းနည်းပညာ တက္ကသိုလ်ကျောင်းဝင်းအတွင်း ကျင်းပသော ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုး ပွဲတော် တွင် နှစ်ပေနှင့်အထက် နှစ်နှစ် သားအရွယ်ရှိ တမာပျိုးပင် ၁၀၀၀ ကို စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်၌ မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်ကျင်းပ

မော်လမြိုင်ကျွန်း ဇွန် ၁၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်၌ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ပုဂံပုံကြီးကျေးရွာအုပ်စု ပုဂံပုံကြီး-ပုဂံပုံလေး ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းဘေး၌ ဇွန် ၁၀ ရက်က ကျင်းပသည်။

သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် စိုက်ပျိုးမည့် ပျိုးပင်များကို

မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသီပဇော်နှင့် သစ်တောဦးစီးမှူးတို့က တက်ရောက်လာသူများထံ ပေးအပ်၍ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အသင်းဝင်များ၊ သစ်တောဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ နှင့် ပြည်သူများက မဟော်ဂ်နီပင် ၂၀၀နှင့် မန်ဂျန်နား ပင် ၃၀၀ကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးကြသည်။ သန့်မင်းဌေး



နိုင်ငံတစ်ဝန်း စိမ်းလန်းစိုပြည် သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ထိန်းသိမ်းစို့

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်းမိခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ဒေသများ၌ ဒေသအလိုက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသူများက သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်းမိခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဒေသများကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၁ အရ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ် ကြေညာချက်များ ထုတ်ပြန်၍ ယင်းကြေညာချက်များပါဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသအလိုက် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများကို ခန့်အပ်တာဝန်ပေးထားပြီးဖြစ်သည်။

ထိုသို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ထားရှိရာ ယနေ့တွင် ဘူးသီးတောင်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အေးဝင်းသည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ ဥက္ကဋ္ဌမခန်းမ၌ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ငါးစုရှိ ကျေးရွာကယ်စားလှယ်များအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်ခဲ့ပြီး (အပေါ်ယာပုံ)

လေဘေးသင့်ပြည်သူများလက်ဝယ်သို့ အမှန်တကယ် ရောက်ရှိစေရေး၊ စနစ်တကျဖြန့်ဝေနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြားခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ရွှေကျင်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ သွားရောက်ပြီး ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်အား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး မုန့်တိုင်းကြောင့် အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ခုနစ်ကျောင်းအတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်ရန်လိုအပ်သော အမိုးသွပ်များ၊ ဆွမ်းဆန်တော်များနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ လျှပ်ဒါန်းသော နဝကမ္မအလှူတော်ငွေများအား ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်များထံ ဆက်ကပ်လျှပ်ဒါန်းသည်။

အလားတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် မြေပုံမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်စိုးသည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ မိခါမုန့်တိုင်းကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်မှထောက်ပံ့သော ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများအား လေဘေးသင့်ပြည်သူများထံ မြန်ဆန်ထိရောက်စွာ ပြန်လေရာ၌ သဘာဝဘေးပြန်လည်ထူထောင်ရေး



မူဝါဒနှင့်အညီဖြစ်စေရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာ တွင် ဌာနဆိုင်ရာများအနေဖြင့် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေရန် စသည်ဖြင့် ဆွေးနွေးခြင်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်သောဒေသများတွင် တပ်မတော်မှ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခဲ့ရသည့် ဒေသများတွင် လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် တပ်မတော်မှ ကြိုတင်စုဖွဲ့စေလွှတ်ထားသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် နယ်မြေခံ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာဒေသများတွင် အင်တိုက်အားတိုက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် ဒေသခံပြည်သူများနှင့်အတူ ပူးပေါင်း၍ စစ်တွေမြို့ ပါတလီတံကျေးရွာအတွင်းရှိ မုန့်တိုင်းကြောင့် ပြုလုပ်ပျက်စီးသွားသော နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၊ လဲကျနေသော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းကြီးများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး



လျက်ရှိသည်။ အလားတူ စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ သိန်ဂနက်ကျေးရွာရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ မောင်တောမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် လမ်းဘေးဝဲ/ယာမှ လဲကျနေသော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့် ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁

ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်းမိခါတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေး အဆင်ပြေစေရန်နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့ ဦးဥက္ကဋ္ဌမခန်းမ၌ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား၊ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် တပ်မတော်စက်ရုံများနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းတို့မှ ထုတ်လုပ်သည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘီစကွတ်နှင့် စည်သွတ်ဘူးများဖြစ်သည့် အမဲသားဘူး၊ မွှစ်စားတော်ပဲဘူး၊ ကြက်သားအာလူးဘူး၊ ငါးတန်အချိုပေါင်းဘူး၊ ငါးသလောက်ဘူး၊ ငါးပိကြော်ဘူး၊ ပဲထောပတ်ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ သရက်သီးသနပ်ဘူး စသည့် စားသောက်ကုန်များ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ၏ စားကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချပေးခဲ့ရာ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းမိသားစုများက တစ်ခဲနက်ဝယ်ယူအားပေးကြသည်။ (အောက်ပုံ)

ယခုကဲ့သို့ စားရေးအခက်အခဲ ဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးမှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများ အား အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ရမ်းဗြဲမြို့နယ်၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်ကျင်းပ

ရမ်းဗြဲ ဇွန် ၁၁

ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းဗြဲမြို့နယ်၌ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက



အ.မ.က ခမောင်းခြေတိုင်ကျောင်းဝင်း၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးမင်းထက်အောင်က မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင် သန်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများထံ ပျိုးပင်များလှူပြောင်းပေးအပ်သည်။ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဝင်များ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက မန်ဂျန်ရှား၊ သင်းဂနက်၊ စိန်ပန်း၊ ခရေ၊ မြန်မာကုက္ကို စုစုပေါင်းပျိုးပင် ၁၀၀၀ တို့ကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးကြကြောင်း မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ (ပုံပုံ)

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



သစ်ပင်စိုက်မှ အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းပြေ၏

“မိုခါ” မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ရခိုင်ဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်များ (၄) (ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန)

ပေါက်တောမြို့က ရတနာလေးတွေ

တစ်နာရီမိုင် ၁၀၀ ကျော်နှုန်းတိုက်ခတ်နေသည့် လေပြင်းဒဏ်ကြောင့် ပင်လယ်ထဲက တဝန်းဝန်း ရိုက်ခတ်နေသော လှိုင်းသံတွေ၊ တပြောင်းပြောင်း ကျိုးကျပ်ပြိုနေသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်းတွေ၊ မိုးသံ လေသံတွေကြားမှာ ကိုယ်ဝန်အရင့်အမာနှင့် မီးမဖွားရသေးသော မိခင်လောင်းတစ်ဦးသည် မည်သည့်အရာကို ဆုတောင်းလိမ့်မည် ထင်ပါ သနည်း။ မိမိတို့နေထိုင်လျက်ရှိသည့် အိမ်လေး ပြိုလဲ မသွားရေးလား၊ မိမိ၏ အသက်အန္တရာယ်မဆုံးရှုံး စေရေးလား၊ သို့တည်းမဟုတ် မွေးခါနီး ဖွားခါနီး မိမိလွယ်ထားရသော ဝမ်းကြာတိုက်ထဲက သား ရတနာ၊ သမီးရတနာလေး ဘေးမသိရန်မခ လူ့ လောကကြီးထဲကို ရောက်ရှိလာစေရေးလား၊ ကျွန်တော်ကတော့ တနှိုင်းမရသည့် မိဘမေတ္တာနှင့် ယှဉ်၍ ထွက်ပေါ်လာသော ဆုတောင်းသံတွေကို ကြားယောင်နေသလိုပင်။

ထိုကာလတစ်လျှောက်လုံး မိခင်လောင်း၏ ရင်ထဲမှာ အဖူမီးတွေကြွ၍ ဗလောင်ဆူနေပါလိမ့် မည်။ အဖေအမေအတွက်ပူရ လင်တော်မောင် အတွက် ပူရ သားသမီးတွေရှိနေလျှင်လည်း သူတို့ အတွက်ပူရ ထိုပြင် စိုက်ထဲက ကလေးအတွက်ပါ ပူရနှင့် သူ့အတွက်ပူရရန်ပင် အချိန်ကျန်သေးရဲ့လား မသိတော့ပါ။

ဤသည်တို့ကား ပြီးခဲ့သည့် မေ ၁၄ ရက်က ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် မိုခါမုန်တိုင်းနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေခရိုင် ပေါက်တောမြို့လေးဆီက ကိုယ်ဝန် ဆောင်မိခင်များ၏ သူနိုင်ကိုယ်နိုင် အပြိုင်ကြံ့ခိုင်သော စိတ်ဓာတ်ရေးရာတိုက်ပွဲ ဖြစ်ပါသည်။ ဤပြုမှာ ရခိုင်မိခင်လောင်းများ အနိုင်ရခဲ့ပါ၏။ မုန်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုအပြီး မေ ၁၄ ရက် ည ၁၀ နာရီတွင် ရိုးရိုးမွေးလူနာတစ်ဦး၊ မေ ၁၅ ရက် နံနက် ၁ နာရီ တွင် ခွဲစိတ်အဖွားဖွားပေးခဲ့ရသော မွေးလူနာတစ်ဦး တို့ကို ပေါက်တောမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံရှိ ဆရာဝန်၊ ဆရာမ၊ သူနာပြုများက အောင်မြင်စွာ ကြိုးပမ်း အားထုတ်မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဂုဏ်ပြုလိုက်ပါ သည်။ ပေါက်တောမြို့လေးဆီက ဆရာဝန်၊ ဆရာမ၊ သူနာပြုများတို့ရေ ...။

လူ့အသက်ထက် အရေးကြီးတာဘာမျှမရှိ ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစဉ်



အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများအဖွဲ့ လူနာတစ်ဦးအား ခွဲစိတ်ကုသပေးနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

အချိန်ကာလကတည်းက နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက်အမှာစကားဖြစ်သည်။ ဤစကားရပ် သည် ကပ်ရောဂါဘေးအတွက်သာမက သဘာဝဘေး အပါအဝင် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ ကြုံတွေ့ လာရသည့် မည်သည့်ဘေးအန္တရာယ်အတွက်မဆို ရာနှုန်းပြည့် သက်ရောက်မှုရှိနေပါလိမ့်မည်။ သည့် အတွက်လည်း လူ့အသက်ပေါင်းများစွာကို ကူညီ ကယ်ဆယ်စောင့်ရှောက်ပေးနေသော ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး များအလိုက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မုန်တိုင်းမဝင်ရောက်မီ အကြို ကာလဖြစ်သော ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၈ ရက်တွင် ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ခေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း ဦးဆောင်၍ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးမှ ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသ ရေးဦးစီးဌာနများနှင့် အရေးပေါ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး ကျင်းပကာ သဘာဝဘေးဖြစ်ပွား လာပါက ထိရောက်စွာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် အထူးကုဆေးအဖွဲ့များ၊ အရေးပေါ်တုံ့ပြန် ရေးဆေးအဖွဲ့ (Rapid Response Team) များ ကြိုတင်ဖွဲ့စည်းထားရန်၊ ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ အား ဘေးသင့်နိုင်သည့် ဒေသများနှင့် အနီးဆုံး နေရာများသို့ ကြိုတင်ပို့ဆောင်ထားရန်၊ ကျန်းမာ ရေးဌာနအဆောက်အအုံများ၊ ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ၊

ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုနည်းပါး စေရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရန်၊ ဆေးရုံမှလူနာ များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ သူနာပြုနှင့် သွားဖွားသင်တန်း ကျောင်းများမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ဘေးလွတ်ရာသို့ ကြိုတင်ရွှေ့ပြောင်းထားရန်၊ မုန်တိုင်းလွန်ကာလ၌ ပုံမှန်ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ အမြန်ဆုံးပြန်လည်စတင် နိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားရန် မှာကြားခဲ့သည်။ ဦးစီးဌာနများအနေဖြင့် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်း များ၊ စက်ပစ္စည်းများ (CT-scan, X-ray, Ultrasound စသည်) ဓာတ်ခွဲခန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ ထိခိုက်နိုင်သော ယာဉ်များကို ပျက်စီးမှုမရှိစေရေး ကြိုတင်ရွှေ့ပြောင်း ထားခဲ့ကြသည်။ ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ် ကုသရေးဦးစီးဌာနအပါအဝင် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၇ မြို့နယ်က ပြည်သူ့ ဆေးရုံများအတွက် လုပ်ငန်းသုံးရန်ပုံငွေ၊ လုပ်အားခ၊ ကယ်ဆယ်ရေးရန်ပုံငွေ၊ စားနပ်ရိက္ခာ၊ စက်သုံးဆီတို့ အတွက် သင့်တော်သောရန်ပုံငွေများကို ကြိုတင် ပေးပို့ထားခဲ့သည်။

ကြိုတင်ဖွဲ့စည်းစေလွှတ်ခဲ့သည် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ဆေးတက္ကသိုလ် များအပါအဝင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ အထူးကုဆေးအဖွဲ့ ၁၅ ယူ သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်နှင့်

မြင့်စိုး (နတလ)

တိုင်းဒေသကြီးများမှ ဆရာဝန်များ ဦးဆောင်သော ဆေးကုသရေးအဖွဲ့ ၁၁ ဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံများအသင်းမှ ဆရာဝန်များ ဦးဆောင်သော ဆေးကုသရေးအဖွဲ့ ၁၆ ဖွဲ့၊ စိတ်ကျန်းမာရေးအထူးကု အဖွဲ့လေးဖွဲ့၊ မျက်စိအထူးကု ဆေးအဖွဲ့လေးဖွဲ့တို့ကို ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ အဆိုပါဆေးအဖွဲ့များထဲမှ ဆေးတက္ကသိုလ်-၁ (ရန်ကုန်)နှင့်ဆေးတက္ကသိုလ်-၂ (ရန်ကုန်)တို့မှ အထူးကုဆရာဝန်များ ပါဝင်သော ဆေးအဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့ကို စစ်တွေမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(ပြည်)နှင့် ဆေးတက္ကသိုလ်(မကွေး)တို့မှ အထူးကုဆရာဝန်များ ပါဝင်သော ဆေးအဖွဲ့ကို ကြိုတင်ဖြုတ်၍ ပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီးသို့ လည်းကောင်း၊ ကြိုတင်ဖွဲ့စေလွှတ် ထားခဲ့သည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ရောက်ရှိလာကြသော ဆရာဝန်တစ်ဦး၊ သူနာပြုလေးဦးစီ ပါဝင်သော အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ဆေးအဖွဲ့ (RRT) ငါးဖွဲ့ကို လည်း ရသေ့တောင်နှင့် ပေါက်တောသို့ ရေကြောင်း ခရီးဖြင့်လည်းကောင်း၊ မောင်တောအဖွဲ့အား ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ကြိုတင်စေလွှတ်ခဲ့ သည်။ ယင်းသို့ကြိုတင် ရောက်ရှိနေသည့်အဖွဲ့များ တွင် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ပြည်သူ့ကျန်းမာ ရေး)ဦးဆောင်သော ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆရာဝန် များပါဝင်သည့် ဗဟိုအားဖြည့်အဖွဲ့၊ ကုသရေးဦးစီး ဌာန (ရိုးချုပ်)မှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး နှစ်ဦးပါဝင်သောအဖွဲ့တို့ကိုပါ ပူးပေါင်းစေလွှတ် ထားခဲ့သည်။

မုန်တိုင်းလွန်ကာလ ကုသရေးလုပ်ငန်းများစတင် မိုခါမုန်တိုင်းသည် အချိန်အဟန့်ပြင်းစွာဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းသို့ ဦးတည်တိုက်ခတ်လာခဲ့ ရာ ရခိုင်ပြည်နယ် ၁၇ မြို့နယ် ရှိသည့်အနက် မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်ဖြစ်သော စစ်တွေ၊ ပုဏ္ဏား ကျွန်း၊ ကျောက်တော်၊ မြောက်ဦး၊ မင်းပြား၊ မြေပုံ၊ ရသေ့တောင်၊ ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တော၊ ပေါက်တောမြို့နယ်များတွင် ထိခိုက်ပျက်စီးမှု များပြားခဲ့သည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် မုန်တိုင်းသင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံများ၊ ကျန်းမာရေးဌာန များ၊ သူနာပြုနှင့် စာမျက်နှာ ၁၁ သို့



သက်ကြီးအဘွားတစ်ဦးအား အထူးကုဆရာဝန်ကြီးတစ်ဦး မျက်စိစစ်ဆေးပေးစဉ်။

❖ ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဝိုင်းဝန်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစဉ် အချိန်ကာလကတည်းက နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက်အမှာစကားဖြစ်သည်။ ဤစကားရပ် သည် ကပ်ရောဂါဘေးအတွက်သာမက သဘာဝဘေးအပါအဝင် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ ကြုံတွေ့လာရသည့် မည်သည့်ဘေးအန္တရာယ် အတွက်မဆို ရာနှုန်းပြည့် သက်ရောက်မှု ရှိနေပါလိမ့်မည်။ သည့်အတွက်လည်း လူ့အသက်ပေါင်းများစွာကို ကူညီကယ်ဆယ် စောင့်ရှောက်ပေးနေသော ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများအလိုက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့



ကျန်းမာရေးဌာန၌ ဆေးလာရောက်ကုသနေသော မိခင်နှင့်ကလေးများကို တွေ့ရစဉ်။



မျက်စိဝေဒနာရှင်များကို မျက်စိစစ်မ်းသပ်ပေးနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

သားဖွားသင်တန်းကျောင်းများ အမြန်ပြန်လည် ပြုပြင် တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းများကို အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ ကုသရေးအဖွဲ့ များအတွက် လိုအပ်သော ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ ကို တပ်မတော်လေယာဉ် ရေယာဉ်တို့ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ လေယာဉ်၊ သင်္ဘောများ ဖြင့်လည်းကောင်း အမြန်ဆုံး ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။

နေပြည်တော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ငါးဦးစီပါဝင်သော အရေးပေါ်ကျန်းမာရေး တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်မှုအဖွဲ့ (RRT) နှစ်ဖွဲ့သည် မေ ၂၀ ရက် တွင် စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိလာရာ မင်းပြားမြို့နယ် သို့ တစ်ဖွဲ့၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်သို့တစ်ဖွဲ့ စေလွှတ် တာဝန်ထမ်းဆောင်စေခဲ့သည်။

အရေးပေါ်ကျန်းမာရေးတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု (RRT) အဖွဲ့များ

ယင်းအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ရာတွင် မှန်တိုင်းအကြိုကာလနှင့် တိုက်ခတ်ပြီးအချိန်များ တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်၊ မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး၊ နေပြည်တော်တို့မှ ဆရာဝန်၊ ဆရာမ များဖြင့် ဖွဲ့ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ မေ ၃၀ ရက်တွင် အလှည့်ကျတာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ရောက်ရှိလာကြ သော ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်အဖွဲ့များနှင့် တာဝန်လဲလှယ် ထမ်းဆောင်စေခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံများအသင်းမှ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးဆေးအဖွဲ့ အား ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်များ နှင့်အညီ ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ စေလွှတ်ပေးခဲ့ပြီး မြေပုံ မြို့နယ်တွင် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်စေခဲ့သည်။

ယနေ့အချိန်ထိ ရခိုင်ပြည်နယ် မြို့နယ် အသီးသီးတွင် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးဆေးအဖွဲ့များ ၏ ပြန်ခဲ့တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု အခြေအနေမှာ မောင်တောမြို့နယ်တွင် တစ်ဖွဲ့၊ ရေသေတောင်မြို့နယ် တွင် နှစ်ဖွဲ့၊ စစ်တွေမြို့နယ်တွင် တစ်ဖွဲ့၊ ပေါက်တော မြို့နယ်တွင် တစ်ဖွဲ့၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်တွင် တစ်ဖွဲ့၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွင် တစ်ဖွဲ့ တို့ ရှိနေ ကြပြီး ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများအသင်း ဆေးအဖွဲ့အား မြောက်ဦးမြို့နယ်သို့ ရွှေ့ပြောင်းတာဝန် ထမ်းဆောင်စေလျက်ရှိသည်။

အထူးကုဆေးအဖွဲ့များဖြင့် ကွင်းဆင်းကုသပေး ဆေးတက္ကသိုလ်-၁ (ရန်ကုန်)နှင့် ဆေး တက္ကသိုလ်-၂ (ရန်ကုန်)မှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ပါဝင်သောအဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့သည် ကျောက်တော်မြို့နှင့် မင်းပြားမြို့များတွင် အခြေပြုလှည့်လည်ကောင်း၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)မှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီး များသည် ရေသေတောင်မြို့နှင့် ပေါက်တောမြို့ များတွင် အခြေပြုလှည့်လည်ကောင်း ကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ စစ်တွေပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီး (ဆေးပညာ)နှင့် အထူးကု ဆရာဝန်ကြီး (ခွဲစိတ်)တို့ကိုလည်း ရေသေတောင်၊ ပေါက်တော်သို့ လိုက်ပါပေးပေါင်းဆောင်ရွက်စေခဲ့ သည်။ ရန်ကုန်မြို့မှ ရောက်ရှိလာသော မျက်စိ အထူးကုဆေးအဖွဲ့သည် စစ်တွေဆေးရုံကြီးတွင် အခြေပြုကာ မျက်စိလူနာများကို ကုသပေးလျက် ရှိသည်။ ယင်းကဲ့သို့ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ပါဝင်လာသောကြောင့် အတွေ့ထွေရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ကု လူနာ၊ ကလေးရောဂါ၊ အရိုးအကြော၊ မျက်စိ၊ သားဖွားမီးယပ်၊ သွားနှင့် ခံတွင်း၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း ရောဂါများကို ကုသပေးသည့်အပြင် ထပ်ဆောင်း ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံခြင်းများ ကိုလည်း ပြုလုပ်ပေးခဲ့သည်။

ယင်းကဲ့သို့ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများနှင့် ကုသ ခွင့်ရခဲ့ကြသော လူနာဦးရေမှာ ရေသေတောင်တွင် ၁၉၃ ဦး၊ စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိကြိုတင်တွင် ၃၉၄ ဦး၊ မင်းဂံတွင် ၂၉၄ ဦး၊ သက္ကရာဇ်တွင် ၅၈ ဦး၊ မင်းပြားတွင် ၁၅၀၊ ကျောက်တော်တွင် ၉၆၁ ဦး၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၌ ၂၅၅ ဦး၊ ပေါက်တော်တွင် ၃၇၁ ဦး၊ မာန်အောင်တွင် ၈၄၈ ဦး၊ ဘူးသီးတောင်တွင် ၁၉၀၊ မောင်တောတွင် ၅၇၃ ဦး စုစုပေါင်း ၅၂၅၅ ဦး ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ကုသမှုပေးနေသောနေရာများသို့ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး မိုင်းခက်တို့တင်အောင်စံနှံ၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ ပါဝင်သောအဖွဲ့က သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ ကြရာ မေ ၂၀ ရက်တွင် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့သို့ လည်းကောင်း၊ မေ ၂၄ ရက်တွင် ပေါက်တော်မြို့သို့ လည်းကောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် ဇွန် ၃ ရက်က စစ်တွေ မြို့နယ် ကြိုတင်ကျေးရွာသို့ လည်းကောင်း ရောက်ရှိ

ခဲ့ကြသည်။ အထူးကုဆေးအဖွဲ့များကို ကုသရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ခေါက်တာ မြတ်ဝဏ္ဏစိုးက လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

စစ်တွေမြို့နယ် ကြိုတင်ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိစဉ် သားဖွားမီးယပ်အထူးကု ဆရာဝန်ကြီး ခေါက်တာ တင်တင်ဝင်းက မေ ၁၇ ရက် ညနေပိုင်းတွင် စစ်တွေ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ရောက်ရှိလာသော လူနာ အမျိုးသမီးတစ်ဦးအား ခဲရာခဲဆစ် ဝိုင်းဝန်းကုသ ကယ်ဆယ်ခဲ့ရပုံကို ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြား ခဲ့သည်။ ယင်းအမျိုးသမီးသည် သားအိမ်ပြင်ပသန္ဓေ တည်ရာမှ သန္ဓေသားပေါက်ထွက်၍ ဝမ်းဗိုက် အတွင်း သွေးထွက်သွေးလွန်လူနာအဖြစ် ရောက်ရှိ လာသော (Ectopic Pregnancy) ရောဂါဖြစ်သည်။ အချိန်မီခွဲစိတ်ကုသမှု မပြုနိုင်ခဲ့ပါက အသက် အန္တရာယ်ထိခိုက်နိုင်ကြောင်း သိခဲ့ရသည်။

ဝမ်းလျှောဝမ်းပျက်ရောဂါ အလေ့ထားစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု

သာတာဝေးနှင့် ကြိုကြိုကနေစဉ်ကာလတွင် အထူးသတိပြုရမည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် တစ်ခုမှာ ဝမ်းလျှောဝမ်းပျက်ရောဂါ မကျရောက် စေရေးပင်ဖြစ်သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ် အနေအထား သည် အချို့ကျေးရွာများ၌ မိုးရေလျှော်ကာနံ၊ ရေစု မြေသားကန်များကို အားထားသုံးစွဲနေရသည်။ သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေမရပါက ဝမ်းလျှော ဝမ်းပျက်ရောဂါနှင့် အခြားရောဂါများပါ ရရှိနိုင်သည် ကို သတိပြုရပေမည်။ သည့်အတွက်လည်း နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက မေ ၁၅ ရက် စစ်တွေ ခရီးစဉ်၌ “ရေတွင်းရေကန်များ သန့်ရှင်းမှုရှိစေရေး၊ ရေသန့်ရေးများ လိုက်လံခတ်ပေးရန်နှင့် ရေတွင်း၊ ရေကန်ပတ်ဝန်းကျင်များ သန့်ရှင်းစေရေး၊ ရေဆိုး ရေညစ် အညစ်အကြေးများကို အမြန်ရှင်းလင်းရန်” လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မိုးခါမှန်တိုင်းကျရောက်ပြီး ရက်အနည်းငယ် အကြာ မေ ၁၉ ရက်တွင် စစ်တွေမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကြီးတွင် ဝမ်းလျှောဝမ်းပျက်လူနာ နှစ်ဦး၊ မြို့နယ် ပြင်ပ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနများ၌ ခုနစ်ဦး၊ ပေါက်တောပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် တစ်ဦး၊ မင်းပြား ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် တစ်ဦးနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာ ရေးဌာနများ၌ ၂၄ ဦး၊ မာန်အောင်မြို့နယ် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနများ၌ ခြောက်ဦး၊ စုစုပေါင်း ၄၁ ဦး ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်၍ အဆိုပါ

နေ့ရက်များမှစတင်ကာ မင်းပြားမြို့နယ်ကို အထူး အာရုံစိုက်၍ စောင့်ကြည့်ကုသပေးခဲ့သည်။ ကျန် မြို့နယ်များတွင် အနည်းငယ်တွေ့ရှိခဲ့သော်လည်း ပြင်ပလူနာအနေဖြင့်သာ လာရောက်ပြသကုသမှု ခံယူကာ ကောင်းမွန်သွားကြောင်း သိရသည်။ သို့ဖြစ်၍ ပြီးခဲ့သည့် ဇွန် ၃ ရက်တွင် မြို့နယ်အသီးသီး ၌ ဝမ်းလျှောဝမ်းပျက် ရောဂါတွေ့ရှိရသူ ၁၀ ဦးသာ ရှိပေတော့သည်။ စစ်တွေတွင် ခြောက်ဦး၊ ရေသေ တောင် နှစ်ဦး၊ ပေါက်တော တစ်ဦး၊ ဘူးသီးတောင် တစ်ဦးတို့သည် အတွင်းလူနာငါးဦး ပြင်ပလူနာ ငါးဦးအဖြစ် လာရောက်ကုသမှု ခံယူကြကြောင်း သိရသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ် မှန်တိုင်းသင့်ဒေသများ၌ ဝမ်းလျှောဝမ်းပျက်ရောဂါ အပါအဝင် ကပ်ရောဂါ အမျိုးမျိုးမဖြစ်ပွားအောင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနက တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၏ စောင့်ရှောက် ထား ကြည့်ပေးဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် ထိန်းချုပ် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရသည်။

အခြား ရောဂါများဖြင့် တက်ရောက်ကုသမှု အခြေအနေကို ဆန်းစစ်လေ့လာကြည့်သောအခါ ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း မြို့နယ် ၁၇ မြို့နယ်၌ ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကြီးငယ် ၁၇ ရုံ၊ တိုက်နယ်ဆေးရုံ ၄၂ ရုံ၊ စုစုပေါင်း ၅၉ ရုံတို့တွင် ၁၆-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့မှ ၃-၆-၂၀၂၃ ရက်နေ့အထိ လာရောက်ကုသမှုခံယူကြသော ပြင်ပ လူနာ ၁၀၆၁၀ ၊ အတွင်းလူနာ ၂၀၂၀၉ ဦး ရှိခဲ့ပြီး ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနများသို့ လာရောက်ပြသ သူ ၅၇၃၃၇ ဦး ရှိခဲ့သည်။ ရေသန့်ရေးဆေးခတ်ရုံးမှ ၃၉၈၅ ကြိမ်၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးဟောပြောမှု ၆၁၇၆ ကြိမ် ပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ကျောင်းကျန်းမာရေးရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှု ဇွန် ၃ ရက်၌ ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုက် သောအခါ စစ်တွေမြို့ပေါ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်း များတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကို တွေ့ရသည်။ ကျောင်းကျန်းမာရေး ရက်သတ္တပတ် လှုပ်ရှားမှု အဖြစ် ကျောင်းသားကျောင်းသူလေးများအား ကျန်းမာ ရေး ပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ ဆေးစစ်ခြင်း၊ ကုသ ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ကျန်မြို့နယ် များတွင်လည်း အလားတူ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မိုးခါမှန်တိုင်းသင့်ဒေသများ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စွမ်းဆောင်မှုများကို သေသံ ပြည်သူများက ကျေးဇူးတင်အသိအမှတ် ပြုကြသည်။ ဂုဏ်ယူပါသည် ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန...။ ။

၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပွဲ စေတုတ္တရာမြို့နယ်၌ ကျင်းပ

စေတုတ္တရာ ဇွန် ၁၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စေတုတ္တရာမြို့နယ် မုန်းတစ် လေးမိုင်လမ်းခွဲ မှ တစ်မိုင် ခုနစ်ရာလုံးအနီး လမ်းဘေး၌ ဇွန် ၁၁ ရက်က မိုးရာသီသစ်ပင် စိုက်ပွဲ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပွဲကို သစ်တောဦးစီးဌာနက ဦးဆောင် ကျင်းပခဲ့ပြီး မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌဦးမြင့်သိန်းနှင့်မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်ကြက်မြေခံတပ်ဖွဲ့ဝင်

များ၊ အမျိုးသမီးရေးရာမိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဝင်များ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးကျော်မင်းစိုး ဦးဆောင်၍ ဝန်ထမ်းများက ပျိုးပင်များ ဖြန့်ဝေပေးပြီး အဆိုပါ သစ်ပင် စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ကျွန်း ၇၀၀၊ ကျွတ် ၁၀၀၊ တမာ ၃၀၀၊ မဲဇလီ ၁၅၀ စုစုပေါင်းပျိုးပင် ၁၂၅၀ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့သို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုသတ်ဖြတ်၊ လူယက်ခြင်းကို CRPH ၊ NUG ၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ မြိမ်းခြောက်၊ လူသတ်၊ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH ၊ NUG ၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှု မပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်သမားတို့၏သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

အမုန်းစကားကို ဆန့်ကျင်ကြ၊ တားဆီးကြရမည်

လူမျိုး၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ကျား/မ(သို့မဟုတ်) မည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာတို့အပေါ် အခြေပြု၍ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး(သို့မဟုတ်) လူအုပ်စုတစ်စုကို မျှတမှုမရှိစွာ ဝေဖန်သည့် (သို့မဟုတ်) မလိုမုန်းထားမှုကို ဖော်ပြသည့်ဆက်ဆံမှု တစ်မျိုးမျိုးကို ရည်ညွှန်းပြီး အကြမ်းဖက်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်းသည် အမုန်းစကားပင် ဖြစ်သည်။

အမုန်းစကားပြန်ပွားခြင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ခွဲခြားဆက်ဆံမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းပြီး ညီညွတ်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတည်ဆောက်ရန် မျှော်မှန်းချက်တို့ကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် အကျင့်စာရိတ္တကိုလည်း ထိပါးစေသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမုန်းစကားများကို ရှုတ်ချရန်နှင့်တားဆီးရန် စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။ အမုန်းစကားဆန့်ကျင်သည့် လှုပ်ရှားမှုများတွင် အားလုံး ပါဝင်ရန်နှင့် ပံ့ပိုးအားပေးရမည်။

ဥပဒေဘောင်အတွင်း လက်နက် / ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)မှ PDF အဖွဲ့ဝင်များအား ဆုကြေးငွေများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် PDF အပါအဝင် အဖွဲ့အစည်းအမျိုးမျိုးအမည်ခံ၍ လက်နက်ကိုင်ဆန့်ကျင်လျက်ရှိသည့် အဖွဲ့အစည်းများအတွင်း ရောက်ရှိနေသူများအား ဥပဒေဘောင်အတွင်းသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရန် ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိပြီး ဥပဒေဘောင်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာသူများကိုလည်း လိုအပ်သည့် ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်နက်/ ခဲယမ်းများဖြင့် ဝင်ရောက်လာသူများကို ဆုကြေးငွေများ သီးသန့် ထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိသဖြင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းနယ်မြေများအတွင်း သင်တန်းများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်း မရှိသည့် ဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်လာသော PDF အဖွဲ့ဝင်များအား ပြန်လည်လက်ခံ၍ ၎င်းတို့၏ မိဘအုပ်ထိန်းသူများထံ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်



ခြင်းကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ရှိ သံလွင်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဓနကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြန်လည်အလင်းဝင်လာသည့် PDF အဖွဲ့များနှင့် ၎င်းတို့၏ မိဘများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ဒုတိယတိုင်းမှူးက နယ်မြေဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေဆိုင်ရာပုဒ်မများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဥပဒေဘောင်အတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်းမရှိခဲ့သော ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)အတွင်းမှ PDF အဖွဲ့ဝင်အမျိုးသား သုံးဦး

သည် ၎င်းနှင့် အတူပါလာသော လက်ပစ်ဗုံး တစ်လုံးကို တာဝန်ရှိသူများထံအပ်နှံရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ ဆုကြေးငွေအဖြစ် ပေးအပ်သည့် လက်ပစ်ဗုံး တစ်လုံးအတွက် ဆုကြေးငွေနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်သည့် ထောက်ပံ့ငွေများနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ကြပြီး ဝန်ခံကတိလက်မှတ်ရေးထိုးစေကာ ၎င်းတို့၏ မိဘအုပ်ထိန်းသူများထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ထိုသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ ဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်လာသူများအား ပြန်လည်ကြိုဆိုလက်ခံ၍ လိုအပ်သည့်ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးကာ လက်နက်/ခဲယမ်းများပါရှိမှုအတွက် ဆုကြေးငွေများ ထိုက်ထိုက်တန်တန် ထောက်ပံ့ပေးအပ်လျက်ရှိခြင်းကြောင့် ဥပဒေဘောင်အတွင်းသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရန် ဆန္ဒရှိသူများ ကျန်ရှိနေသေးကြောင်း သိရှိရပြီး ဥပဒေဘောင်အတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာ ခရိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ တစ်စခန်းများနှင့် ရဲစခန်းများသို့ အမြန်ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့လာပါက ကြိုဆိုလက်ခံပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်နက်/ ခဲယမ်းများအတွက် ဆုကြေးငွေများ ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မိုခါမုန်တိုင်းသင့်ဒေသများ၌ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးတပ်ခွဲမှ ဆက်လက်ကပြ သိဆိုဖျော်ဖြေ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသများ၌ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများ၊

မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား စိတ်ရှည်လန်းချမ်းမြေ့စေရန်နှင့် ပင်ပန်းနွမ်းနယ်မှုများ ပြေပျောက်စေရန်အတွက် ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စစ်တွေတပ်နယ်ရှိ



အကအလှများ၊ ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ်ရာ အသိပညာပေး အစီအစဉ်များဖြင့် ကဏ္ဍစုံလင်စွာ သိဆိုကပြဖျော်ဖြေကြရာ စစ်တွေတပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ/စစ်သည်/မိသားစုဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ ပျော်ရွှင်စွာ ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ထိုကဲ့သို့ သိဆိုကပြဖျော်ဖြေသော စစ်သည်/ စစ်သမီးများအား တပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူတို့က ဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများသို့ အလှူငွေနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများလှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁
မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသသို့ ရခိုင်ပြည်နယ်အပါအဝင် ဘေးသင့်ဒေသများသို့ မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော ထိခိုက်မှုများအား ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာအမျိုးသမီး စီးပွားရေးစွမ်းဆောင်ရည်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ကြွေကြွေဇင်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မြတ်သီတာမြင့်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ငွေကျပ် ၁၆၅ သိန်းနှင့် အဝတ်အထည်များ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ ကလေးအာဟာရဓာတ်မြေစွန့်များ၊ သွားတိုက်ဆေး၊ သွားတိုက်တံများ၊ T-Shirt များ၊ စားသုံးဆီတို့ကို ဇွန် ၁၀ ရက်က လမ်းမတော်မြို့နယ် မင်းရဲကျော်စွာလမ်းရှိ ကုန်သည်/စက်မှုအသင်းချုပ်သို့ လာရောက်လှူဒါန်းရာ UMFCCI Task Force အတွင်းရေးမှူး ဒေါ်ခိုင်ခိုင်နွယ်က လက်ခံရယူသည်။

ကုန်သည်/စက်မှုအသင်းချုပ်သည် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးရှိ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသ အဆောက်အအုံများ၊ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများ၊ စာသင်ကျောင်းများအတွက် အဖိုးအကာများ လှူလောက်စွာ ထောက်ပံ့ပေးပို့နိုင်ရေး၊ ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အစားအသောက်များ၊ ဆေးဝါးများ၊ အဝတ်အထည်များ၊ အလှူငွေများ လှူဒါန်းပေးနိုင်ရေးကို သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်၍ လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းသူရ

မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ် နှစ်(၇၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ရိုးရာခြင်းလုံး အလှအပွင့်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကင်း ဇွန် ၁၁
မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်၏ နှစ်(၇၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ရိုးရာခြင်းလုံးအလှအပွင့်ပွဲကို ရန်ကင်း မြို့သာကေတမြို့နယ်၂/ရန်ပြေခြင်းလုံးအားကစားရုံ ၌ ဇွန် ၁၀ ရက်က ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာခြင်းလုံး အဖွဲ့ချုပ်နာယကဦးစိုးတင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းတင်က အဖွဲ့ချုပ်၏ လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များ၊ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

“ခြင်းလုံးခတ်ကစားတာကို အားကစားတစ်ခု အနေနဲ့ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့တာက ၁၉၅၃ ခုနှစ် အဖွဲ့ချုပ် စတင်တည်ထောင်ခဲ့တဲ့ အချိန်ဖြစ်လို့ အဲဒီ နှစ်ကို အထိမ်းအမှတ်အနေနဲ့ သတ်မှတ်ပြီး အခုလို ဂုဏ်ယူစွာ ကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ခြင်းရုံတွေ ရပ်နားခဲ့တာကြာပြီဖြစ်လို့ ဒီပွဲလေးကို စီစဉ်လိုက်ခြင်းအားဖြင့် ခြင်းဝါသနာ ရှင်တွေလည်း ခတ်ကစားလို့ရအောင်၊ ကြည့်ရှုလို့ ရအောင် စီစဉ်ကျင်းပတာ ဖြစ်ပါတယ်။ (၇၅) နှစ်၊ နှစ်(၈၀) ပြည့် စာဖြင့် ငါးနှစ်တစ်ကြိမ်လောက်တော့ ဒီလိုအထိမ်းအမှတ်ပွဲတွေ ကျင်းပသွားဖို့ ရှိပါတယ်” ဟု အဖွဲ့ချုပ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက ပြောသည်။

ထို့နောက် အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်လွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသက် ၇၅ နှစ်အထက် ခြင်းလုံး အားကစားသမားများအား ၇၀ပြည့် လက်ဆောင် ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကာ သာကေတမြို့နယ် (၃) ရပ်ကွက် ရန်ပြေခြင်းလုံးအားကစားရုံ တာဝန်ရှိ သူကိုယ်စား ဦးတင်မောင်ရိုက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားပြီး ရိုးရာခြင်းလုံး အလှအပွင့်ပွဲများ ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာ ခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် ခြင်းလုံးလောက တိုးတက်စေရန် ပြုပြင်ဆင်နွှဲ ကျင်းပ သွားရန် စီစဉ်နေပြီး ဒိုင်နှင့် နည်းပြသင်တန်းများ လည်း ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုပြင် မိုးရာသီ အဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌဖလားပြိုင်ပွဲကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်း အတာအားဖြင့် ကျင်းပသွားရန်လည်း စီစဉ်နေ ကြောင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပခဲ့သည့် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစား ပြိုင်ပွဲတွင် ခြင်းလုံးအားကစားနည်းဖြင့် ရွှေတံဆိပ် လေးခု ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် (၃၃) ကြိမ်မြောက် အရှေ့ တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ဆုတံဆိပ်များ ဆွတ်ခူးနိုင်ရေးအတွက်လည်း ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အားကစားမောင်

စကိုင်းနက်ရွှေအောင်လံ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်

ရန်ကင်း ဇွန် ၁၁
မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ ချုပ်က ကြီးမှူးပြီး ရွှေသံလွင် မီဒီယာက စီစဉ်သည့် စကိုင်းနက် ရွှေအောင်လံ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ ပြိုင်ပွဲ၏ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကင်း မြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ သီမီမြို့လက်ဝှေ့ အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲ၌ ၆၀ ကီလို တန်း ပြိုင်ပွဲများတွင် ကျောက်ခဲ (ရာမညအားမာန်) ၏ ဘယ်ညာ လက်သီးတွဲလုံးများ ကြောင့် စောမူထော်ဂေး (YMA) မျက်နှာ ထိဒီကာ ပထမအချီ ၁၈ စက္ကန့်မှာ အနားတောင်းပြီး ဆက်လက် မယှဉ်နိုင်၍ ကျောက်ခဲအနိုင်ရရှိ သွားသည်။ သန့်ဇင် (တော်ဝင် ဇရာ) နှင့် ကျော်ရီမင်း (အံကညော) တို့ပွဲစဉ်တွင် နှစ်ဦးစလုံး လက်သီး ထိုးချက်များ ဖွင့်ထိုးခဲ့ပြီး ငါးချီ ပြည့်ခဲ့သော်လည်း အမှတ်ပေး ဒိုင်သုံးဦးက သန့်ဇင်ကို အနိုင်ပေး လိုက်သည်။ ၆၃ ဒဿမ္မာ ကီလိုတန်း တွင် လုံးတူရွယ်တူဗျာ (ကျားဖြူ) နှင့် စိန်လုံးချော (အောင်နိုင်သူ) တို့သုတ်ကုတ်ယှဉ်ပွဲစဉ်များ မခံဘဲ



ထိုးကြကာ အရှုံးအနိုင်မပေါ်ဘဲ ဒိုင်သုံးဦးက စိန်လုံးချောကို အနိုင် ပေးလိုက်သည်။ နောက်တစ်ပွဲ ဖြစ်သည့် ဝီလီ (ဒိုရီရော) နှင့် အောင်ဇော်ဟိန်း (ရွှေကတ္တီ) တို့ ပြိုင်ပွဲတွင် နှစ်ဦးစလုံး ထိုးလုံး ထိုးပေါက်ကောင်းခဲ့ကာ ဒိုင်သုံးဦး က ဝီလီကို အနိုင်ပေးလိုက်သည်။ ဆက်လက်၍ ၆၇ ကီလိုတန်း တွင် ကညောခွား (ဘီလပ်မြေ စက်ရုံ) နှင့် ထက်နိုင်အောင် (ပင) တို့ ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမအချီ၌ သူတစ်ယှဉ် ကိုယ်တစ်ပြန် ပညာ ကုန်ထုတ်ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်ကြ ပြီး ဒုတိယအချီ ၁ မိနစ်တွင် ထက်နိုင်အောင်၏ လက်သီး ကြောင့် ကညောခွား အနား တောင်းခဲ့ပြီး ကျန် မိနစ် ဆက် လက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ တတိယ အချီ၌ သူတင်ကိုယ်တင် ထိုးကြရာ ထက်နိုင်အောင် လက်သီး မြေ ကန်ချက်ကြောင့် တတိယအချီ ၁ မိနစ် ၁၆ စက္ကန့်တွင် ကညော ခွားကို အလထိုးနိုင်ခဲ့သည်။ ယနေ့ ယှဉ်ပြိုင်သည့် ပွဲစဉ် များကို သုံးမိနစ်ထိုး နှစ်မိနစ်နား ငါးချီစနစ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ် ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အနိုင်ရရှိသူများမှာ နောက်တစ်ဆင့်သို့ တက်ရောက် သွားကြောင်း၊ ဇွန် ၁၈ ရက် စတုတ္ထနေ့တွင် ဗိုလ်လုပွဲစဉ်များ ကို ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အာကာလင်း

ကြီးမြန်သစ်ပင် စိုက်ပျိုးလျှင် စွမ်းအင်လည်းရ ပြည်လည်းလှ

နိုင်ငံတကာသတင်း
ပါကစွတန်နိုင်ငံ၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခြင်းနှင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်းတို့ကြောင့် ၂၇ ဦးထက်မနည်းသေဆုံး

အစ္စလာမာဘတ် ဇွန် ၁၁
ပါကစွတန် အနောက်မြောက်ပိုင်း ဒေသများ၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်းနှင့် လေပြင်း တိုက်ခတ်ခြင်းကြောင့် ၂၇ ဦး ထက်မနည်းသေဆုံးပြီး အခြားလူ ၁၄၆ ဦး ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတော်ပုံတူပြည်နယ်ရှိ ခရိုင်အချို့တွင် ဇွန် ၁၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ရာသီဥတုဆိုးရွား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အိုးအိမ် ၆၉ လုံး ပျက်စီးခဲ့ပြီး သေဆုံးသူ အများစုမှာ ခေါင်မိုးများနှင့် နံရံ များ ပြိုကျခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည် ဟု အာဇာနည်များက ပြောသည်။ သေဆုံးသူများထဲတွင် ကလေး ရှစ်ဦး ပါဝင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါဒေသ များရှိ အဆောက်အအုံ အများ က ပြောကြားသည်။ ပါကစွတန် အပြားမှာ အုတ်နှင့် ရွှံ့များကဲ့သို့ နိုင်ငံသည် ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဇွန်လမှ စကာ ဆိုးရွားသည့် ရေကြီးမှုဒဏ် ခဲ့သည့်အတွက် ပျက်စီးမှုများပြား ကို ခံစားခဲ့ရကြောင်း အဆိုပါ ခြင်းဖြစ်သည်ဟု အာဇာနည်များ ရေကြီးမှုကြောင့် လူ ၁၇၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မိုးရာသီအတွင်း ပြည်သူများ သတ် ရှိစွာ နေထိုင်ကြရန် မိုးလေဝသ အာဇာနည်များက တိုက်တွန်းထား ကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ



နိုင်ငံတော်ပုံတူပြည်နယ်တွင် အိုးအိမ်အပျက်အစီး အပိုင်းအစများကို ဇွန် ၁၀ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

ဂျပန်နိုင်ငံ ဟော့ကိုင်ဒိုးဒို ပြင်းအား ၆ ဒဿမ ၂ အဆင့်ရှိ ငလျင်လှုပ်
တိုကျို ဇွန် ၁၁
ဂျပန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဟော့ကိုင်ဒိုးကျွန်း၌ ပြင်းအား ၆ ဒဿမ ၂ အဆင့်ရှိ ငလျင်လှုပ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆူနာမီခြိမ်းခြောက်မှု အန္တရာယ်မရှိကြောင်း အာဇာနည်များက ပြောကြားသည်။

ငလျင်မှာ ဇွန် ၁၁ ရက် ညနေ ၆ နာရီ ၅၄ မိနစ် ၀၆.၆ ကျင့်က အုရ ခါဝါကမ်းလွန်မှ အနက် ၁၃၆ ကီလိုမီတာကို ဗဟိုပြုလှုပ်ခတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း မိုးလေဝသအေဂျင်စီက ပြောသည်။ အင်နီအိတ်ချ်ကေ

ကာဇက်စတန်နိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်း၌ တောမီးကြောင့် သုံးဦးထက်မနည်း သေဆုံး
အင်စတီတုတ ဇွန် ၁၁
ကာဇက်စတန်နိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်း အာဘိုင်ဒေသ၌ တောမီးလောင်မှု ကြောင့် သုံးဦး သေဆုံးပြီး ၁၁ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု ဒေသခံမီဒီယာ များတွင် ဖော်ပြသည်။ မီးငြိမ်းသတ်ရေး၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ရှာဖွေရေး လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန်အတွက် မီးသတ်သမား ၈၀၀ ကျော် ပါဝင် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

ဒေသခံ ၇၀၀ ဝန်းကျင်ကိုလည်း ဘေးလွတ်ရာသို့ ပို့ဆောင်ပေးထား ကြောင်း သိရသည်။ အပူချိန်မြင့်မားပြီး မီးလောင်မှု ရေယာကျယ်ပြန့် ခြင်းနှင့် လေပြင်းများ တိုက်ခိုက်ခြင်းတို့ရှိသော်လည်း တောမီးလောင် မှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဖြစ်သည်ဟု ကာဇက်စတန် အရေးပေါ်အခြေအနေ များဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာန မီးသတ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ နူဘော့လတ် ဒါဗစ်ဆော့စ် က ပြောသည်။ မိုးကြိုးပစ်ခတ်မှု နှစ်ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နောက် တောမီးလောင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ ဆင်ဟွာ



အင်နီအိတ်ချ်ကေ

ယူနက်စကိုအဖွဲ့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရန် အမေရိကန် ကြေညာဖွယ်ရှိ
ဂျီနီဗာ ဇွန် ၁၁
ကုလသမဂ္ဂ ပညာရေး၊ သိပ္ပံနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့အစည်း (ယူနက်စကို) အဖွဲ့သို့ အမေရိကန် ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာမည်ဟု ယုံကြည် ဖွယ်ရှိသည့် သတင်းအရင်းအမြစ်များက အင်နီအိတ်ချ်ကေသို့ ပြောသည်။ အမေရိကန် သည် လွန်ခဲ့သည့်ငါးနှစ်က အဆိုပါအဖွဲ့အစည်း မှ နုတ်ထွက်ခဲ့သည်။ အမေရိကန်သမ္မတဟောင်း ဒေါ်နယ်ထရမ် လက်ထက်က ယူနက်စကို အဖွဲ့ကြီးသည် အစွဲအမူအဖွဲ့အစည်းကို ဆန့်ကျင်၍ တက်လိုက်သည်ဟုဆိုကာ ယင်းအဖွဲ့မှ နုတ်ထွက်ခဲ့သည်။

ယင်းအချိန်က သမ္မတဟောင်းထရမ် အစိုးရအဖွဲ့သည် အစွဲအမူကို ထောက်ခံသည့် ဘက်မှ ရပ်တည်ပြန်ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ယူနက်စကိုမှ တရားဝင် နုတ်ထွက်ခဲ့သည်။ ယခုအခါ ယူနက်စကိုအဖွဲ့သို့ ပြန်လည် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် ဇွန် ၈ ရက်တွင် အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ထားကြောင်း အမေ ရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့် ရှိသူက အင်နီအိတ်ချ်ကေသို့ ပြောသည်။

အမေရိကန်၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အသိပေး အကြောင်းကြားရန်အတွက် ပါရီမြို့ရှိ ယူနက်စကို ဌာနချုပ်တွင် သံတမန်များ အစည်းအဝေး ပြုလုပ်သွားမည်ဟု ယူနက်စကို သတင်းရင်းမြစ်များက ပြောသည်။ ယူနက်စကို အတွင်းရေးမှူးချုပ်သည် ပုံမှန်အားဖြင့် အစည်း အဝေးမပြုလုပ်မီ အစည်းအဝေးပါ အကြောင်း အရာများကို ကြိုတင်အကြောင်းကြားလေ့ ရှိသော်လည်း ယခုတစ်ကြိမ်တွင်မူ ယင်းသို့ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းမရှိဟု သတင်းအရင်းအမြစ် များက ပြောသည်။ အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင် အစိုးရအဖွဲ့သည် အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို အလေး ထားသည်။

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်များ ထမ်းဆောင်စဉ် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိရာမှ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် တက်ရောက်ကုသ၍

ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသည့် တပ်မတော်သား အရာရှိ၊ စစ်သည်များ ချောင်းသာကမ်းခြေနှင့် ငပလီကမ်းခြေများသို့ အပန်းဖြေခရီးသွားရောက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁ များ၊ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး တာဝန် ပို့ဆောင်ပေးရာသက်ဆိုင်ရာတိုင်း ထမ်းဆောင်စဉ် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ စစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် တိုင်းများ ရာမှ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် တက်ရောက်ကုသ၍ ပြန်လည် ကောင်းမွန်လာသည့် တပ်မတော် သား အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား အနားယူ အပန်းဖြေခရီးစဉ်အဖြစ် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ချောင်း သာကမ်းခြေသို့ရောက်ရှိလာသော အရာရှိစစ်သည်များအား အနောက် တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကြည်ခိုင်နှင့် ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆို ကြိုဖြီး ချောင်းသာအပန်းဖြေဧည့် ရပ်သာတွင် တည်းခိုနေထိုင်နိုင်

ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဒေသ ထွက်စားသောက်ဖွယ်ရာများဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။ အလားတူ ရခိုင်ပြည်နယ် ငပလီကမ်းခြေသို့ ရောက်ရှိလာ သော အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ သူများက ကြိုဆိုကြပြီး (ယာဝု) ငပလီမြို့အပန်းဖြေစခန်း (လင်း သာ) တွင် တည်းခိုနေထိုင်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဒေသ ထွက်လက်ဆောင် ပစ္စည်းများဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။ သတင်းစဉ်



တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ စက်ယန္တရားများနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင် ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးရေးလှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန် ၇ ရက်တွင် ကချင်ပြည်နယ် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲ မှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မိုးညှင်းမြို့၊ ပင်လုံကျေးရွာအနီး၌ ပိုင်ရှင်မဲ့ Sany ဘက်ဟိုးယန္တရား နှစ်စီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ Sinomach ဘက်ဟိုးယန္တရား တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၈၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ Matador ဘက်ဟိုးယန္တရား နှစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ Hitachi ဘက်ဟိုးယန္တရား နှစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ Doosan ဘက်ဟိုးယန္တရား လေးစီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ Hyundai ဘက်ဟိုးယန္တရား နှစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ Zoomlion ဘက်ဟိုးယန္တရား တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၂၀,၀၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိ



ကချင်ပြည်နယ်၌ ဖမ်းဆီးရမိမှု။

ခဲ့ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန် ဥပဒေအရ အရေးယူဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ ဇွန် ၉ ရက်တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျအကောက်ခွန်အဖွဲ့ များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မရမ်းခေတ် ချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ မော်လမြိုင်မြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက် အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် M150 Energy Drink ပုလင်း ၁၀၀၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Yutong Bus မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀၀) ကို လည်းကောင်း၊ အေးရှားပေါလ် ကုန်သေတ္တာ စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ကုန်သေတ္တာ တစ်လုံးအတွင်းမှ သွင်းကုန်ကြေညာလွှာတွင် ကြေညာထားသည်ထက် ပိုမိုပါရှိလာသည့် Ready Gasoline Generator Set ၇၃ ခု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅၀၀၀၀၀) ကို လည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၈၀၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်

လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ ဇွန် ၉ ရက်တွင် ရှမ်းပြည်နယ် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှု ဖြင့် မူဆယ်ခရိုင် တရားမဝင်ကုန်စည် တားဆီး ထိန်းချုပ်ရေးအဖွဲ့က မူဆယ်မြို့၊ ဆင်ဖြူကိုက်အကျော် လမ်းဘေးတစ်နေရာတွင် စုပုံထားသော ကုန်ပစ္စည်း များအား တွေ့ရှိသဖြင့် မူဆယ်မြို့နယ် အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာနမှူးရုံးသို့ ပို့ဆောင်၍ အသေးစိတ်စစ်ဆေး မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ High Voltage Transformer 220V ၂၅ ခု အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်း ရှစ်မျိုး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၆၅၄၅၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ဇွန် ၁၁ ရက်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ခရိုင်သစ်တော်ဦးစီးဌာန ဦးဆောင် သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ပဲခူးခရိုင်အတွင်း စစ်ဆေး မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တရားမဝင်သစ် ၀ ဒသမ ၄၂၀ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၄၄၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဇွန် ၇ ရက်၊ ၉ ရက်နှင့် ၁၀ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ၆ မှု၊ (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၆၂၀၄၇၈၀) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင် ကော်မတီမှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH ၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ ရပ်ကွက်နေ စောကေးဒိုစိုးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် "Gay Doh Soe" Facebook အကောင့်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) တန်ယန်းမြို့နယ် အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်နေ ခင်ဇော်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် "Khin Zaw" Facebook အကောင့်တို့ဖြင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုမူလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ် အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။ ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရ ယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့် ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထပ်ချွန်းရွာမည် နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁ နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထပ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန် ရာနန်းပြည်ဖြစ်သည်။ မန္တလေးမြို့နှင့်အနီး တစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထပ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန် ရာနန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုနေမည်။ မိုး/ဇလ

ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်း မိခင်ကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလှူအလှူအားကောင်းသော ဆိုင်ကလုနီး မုန်တိုင်း မိခင်ကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် 0A-011834 နှင့် နိုင်ငံခြား ငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသော အိလက်ထရောနစ် ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။

၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှု ပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အစား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၄။ KBZ Pay | Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay | Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများ လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများအသုံးပြုမှုများပြားသည့် CB Pay | AYA Pay | OK \$ | UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

Table with 3 columns: နေပြည်တော်, ရန်ကုန်မြို့, မန္တလေးမြို့. It lists contact information for various organizations and individuals involved in disaster relief efforts.



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၂-၆-၂၀၂၃

ကျပ်/လီတာ

Table showing fuel prices for various grades (92 Ron, 95 Ron, HSD) in different regions like Yangon, Mandalay, and Union Territory.

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

Summary table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး. It provides a quick reference for fuel prices in Yangon and Mandalay.

(၂) သုံးစွဲသူ မိသားစုပြည်သူများအနေဖြင့် စက်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရသဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆
၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၄၄၃၃၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၅၈ ဦး တွေ့ရှိ

(၁၁ - ၆ - ၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၀-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၁-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၆,၇၃၀) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၅၈) ဦး တွေ့ရှိရသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၈၆) ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၇၃၃,၆၉၈) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၃၉,၆၆၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၃၉) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၈,၅၆၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၄၉) ဦး ရှိသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

၂၀၂၃ ခုနှစ် တူကီယံ (ယခင်တူရကီ) သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယအကျော့ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ

မယ်ဦး

၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော တူကီယံသမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သုံးဦးအနက် မည်သူမျှ ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းထက် ကျော်လွန်ရရှိခြင်းမရှိသည့်အတွက် ဆန္ဒမဲအများဆုံးရရှိသည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းနှစ်ဦးဖြစ်သော လက်ရှိသမ္မတ Erdog'an နှင့် ၎င်း၏ အမိကပြိုင်ဘက် Kemal Kilicdaroglu တို့သည် ၂၈-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့ တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ဒုတိယအကျော့ရွေးကောက်ပွဲကို ထပ်မံ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။

လက်ရှိသမ္မတ Recep Tayyip Erdog'an က ၅၂ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ၎င်း၏ ပြိုင်ဘက် Kemal Kilicdaroglu က ၄၇ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းရရှိခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲပြီးနောက် ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းတွင် ယခုရွေးကောက်ပွဲ သည် ၈၅ သန်းသော ပြည်သူများအနိုင်ရရှိသည့် ပွဲဖြစ်ကြောင်းနှင့် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ရွေးချယ်ခြင်းမရှိကြောင်း သမ္မတ အာဒိုဂန် ကပြောကြား ခဲ့သည်။

မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ၆၄ သန်းကျော်အနက် ပထမ အကျော့ရွေးကောက်ပွဲတွင် လာရောက်မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း ၈၈ ဒသမ ၈၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ပြီး ဒုတိယ အကျော့ ရွေးကောက်ပွဲတွင်မူ မဲပေးသူရာခိုင်နှုန်း ၈၄ ဒသမ ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းသာ ရှိခဲ့ရာ ၄ ဒသမ ၆၂ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့သည်။

အနိုင်ရရှိခဲ့သည့်သမ္မတ Erdog'an အား မဲဆန္ဒရှင် ၂၇ ဒသမ ၇၃ သန်းတို့က ရွေးချယ်ခဲ့ကြပြီး Kilicdaroglu ကိုမူ မဲဆန္ဒရှင် ၂၅ ဒသမ ၄၃ သန်းတို့က ရွေးချယ်ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်။

ပြည်တွင်းရွေးကောက်ပွဲရလဒ် အာဒိုဂန်သည် စီရင်စု ၈၁ အနက် ၅၂ ခုတွင် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ပထမအကျော့ ရွေးကောက်ပွဲ၌မူ စီရင်စု ၅၁ ခုတွင်သာ အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

Kilicdaroglu သည် ပထမအကျော့ရွေးကောက်ပွဲ မှာကဲ့သို့ပင် တူကီယံနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးမြို့ အစ္စတန်ဘူလ်မြို့နှင့် မြို့တော် အန်ကာတာ (Ankara) တို့တွင် ဆက်လက်အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ပြည်တွင်းမဲပေးသူရာခိုင်နှုန်း ၈၅ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ပြီး ပထမအကျော့ထက် ၃ ရာခိုင်နှုန်း လျော့နည်းခဲ့သည်။

နိုင်ငံပြင်ပရွေးကောက်ပွဲရလဒ် နိုင်ငံရပ်ခြားရောက်ရှိနေသည့် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ တူကီယံနိုင်ငံသား ၃ ဒသမ ၄ သန်းရှိရာ ယင်းတို့ အနက် မဲဆန္ဒရှင် ၁ ဒသမ ၇ သန်းတို့က မေလ ၂၀ ရက်မှ ၂၄ ရက်နေ့အတွင်း ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ဒုတိယအကျော့ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆန္ဒမဲပေးခဲ့ကြ သည်။

သမ္မတအာဒိုဂန်က ၅၉ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ Kilicdaroglu က ၄၀ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း ထောက်ခံ ဆန္ဒမဲများ ရရှိခဲ့ကြသည်။



သမ္မတသက်တမ်း ငါးနှစ် ထပ်မံထမ်းဆောင်ခွင့်ရရှိခဲ့သည့် ရီဆပ် တေးယစ် အာဒိုဂန်။

ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်များအရ ကျားမနီး၊ ပြင်သစ် နှင့် နယ်သာလန်နိုင်ငံ၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်း တစ်လျှောက်နှင့် မြောက်အာဖရိကနိုင်ငံများ၌ နေထိုင်ကြသော တူကီယံနိုင်ငံသားများသည် သမ္မတ အာဒိုဂန်အား တစ်ခဲနက် ဆန္ဒမဲပေးခဲ့ကြ သည်ကို တွေ့ရသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံ၌ ၆၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ လက်ဘနွန်နိုင်ငံ၌ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကျော်ဒန်နိုင်ငံ၌ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အီကွီနိုင်ငံ၌ ၇၈ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပ မဲဆန္ဒရှင်အများအပြား၏ ထောက်ခံ ဆန္ဒမဲများရရှိခဲ့သည်။

ဥရောပဒေသအများစုနှင့် မြောက်အမေရိက နိုင်ငံများ၌မူ Kilicdaroglu မဲအသာရရှိခဲ့ပြီး အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ကနေဒါ၊ ဗြိတိန်နှင့် ဥရောပအရှေ့ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်းအများစု၌ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်အထိ ထောက်ခံဆန္ဒမဲရရှိခဲ့သည်။

တူကီယံနိုင်ငံသည် ဥရောပနှင့် အရှေ့အလယ် ပိုင်းဒေသများဆုံရာအရပ်တွင် တည်ရှိနေသည့်နိုင်ငံ ဖြစ်ပြီး နေတိုးအဖွဲ့၏ အာဏာဆိုင်ရာမဟုတ်အဖြစ် မှတ်ယူနိုင်ပေရာ တူယီကသမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲ သည် ယနေ့ကမ္ဘာတွင် အထူးဂရုပြုစောင့်ကြည့် ရမည့် နိုင်ငံရေးအားပြိုင်ပွဲတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့သည်။

သမ္မတသက်တမ်း ငါးနှစ် ထပ်မံထမ်းဆောင်ခွင့် ရရှိခဲ့သည့် သမ္မတ Erdog'an အနေဖြင့် ၈၅ သန်း ကျော်သော တူကီယံပြည်သူ ပြည်သားများအတွက် အနာဂတ်ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံသို့ ဆောင်ကြဉ်းပေးသွား မည့် ဩဇာအာဏာအရှိဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်ရုံသာမက ဒေသတွင်းနိုင်ငံရေးအခြေအနေအဆိုးအကောင်းကို ပုံဖော်ပေးနိုင်မည့်သူလည်း ဖြစ်ပေသည်။

ကမ္ဘာ့ဂျီ၇ထုတ်လုပ်မှုအများဆုံး နိုင်ငံများအနက် တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် ယူကရိန်းနိုင်ငံသည် ရုရှားနိုင်ငံ နှင့် စစ်ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဂျီ၇ဘင်ဂျီများ ဆောင်ရွက် နိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ပင်လယ်နက်ဆိပ်ကမ်း၌ ပိတ်ဆို့ခံခဲ့ရ သည်။ ထိုသို့သော အခြေအနေတွင် တစ်ကမ္ဘာလုံး စားနပ်ရိက္ခာအကျပ်အတည်း သက်သာစေရန် အတွက် တူကီယံနိုင်ငံသည် ဂုလသမဂ္ဂနှင့် ပူးပေါင်း၍ ပင်လယ်နက်ဂျီ၇သဘောတူစာချုပ် (BSG) ချုပ်ဆိုနိုင်ရေး အရေးပါသည့် အခန်းကဏ္ဍ၌ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ Erdog'an သဘောထားသည် နိုင်ငံတကာအရေးတွင် တိုက်ရိုက်သက်ရောက်လျက် ရှိပေသည်။ ထို့ပြင် သမ္မတ Erdog'an သည် နေတိုး အဖွဲ့ဝင်ခေါင်းဆောင်များအနက် ရုရှားသမ္မတပူတင် နှင့် ကောင်းမွန်သောဆက်ဆံရေး တည်ဆောက်

ထားနိုင်သည့် ထူးခြားသည့် ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးပင် ဖြစ်သည်။

ရီဆပ် တေးယစ် အာဒိုဂန် (Recep Tayyip Erdog'an)

သမ္မတ အာဒိုဂန်ကို ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် တူကီယံနိုင်ငံ အစ္စတန်ဘူလ်မြို့ တွင်မွေးဖွားခဲ့သည်။ အလယ်အလတ်တန်းစားမိသားစု၌ ကြီးပြင်းခဲ့ပြီး Marmara တက္ကသိုလ်၌ စီးပွားရေးစီမံ ခန့်ခွဲမှုဘာသာရပ်ကို လေ့လာပညာသင်ကြားခဲ့ သည်။ ၁၉၇၀ အစောပိုင်းတွင် နိုင်ငံရေးလောကသို့ စတင်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး အစ္စလာမ့်နိုင်ငံရေးအဖွဲ့အစည်း အသီးသီး၌ ပါဝင်ခဲ့သည်။ အစ္စတန်ဘူလ်မြို့တော်ဝန် အဖြစ် ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၈ ခုနှစ်အထိ ခန့်အပ်ခံခဲ့ ရပြီး မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စီမံကိန်းများစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင် ဘာသာ ရေး သွေးထိုးလှုံ့ဆော်သည့် ကဗျာစာပေထဲမှနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထောင် ၁၀ လ ကျခံခဲ့ရသည်။ အစ္စတန် ဘူလ် မြို့တော်ဝန်အဖြစ်မှလည်း နုတ်ထွက်ခဲ့ရ သည်။ သို့သော် ထောင်ဒဏ် လေးလကျခံပြီးနောက် ၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။

တရားမျှတရေးနှင့်တိုးတက်ရေးပါတီ (Justice and Development Party - AKP)

တည်ထောင်ခြင်း

၂၀၀၁ ခုနှစ်တွင် တရားမျှတရေးနှင့် တိုးတက် ရေးပါတီ (AKP) ကို ပူးတွဲတည်ထောင်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၂ ခုနှစ် ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲတွင် သောင်းပြီ ကမ်းပြု အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ သို့သော် ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင် ကျခံခဲ့ရသည့်ပြစ်မှုကြောင့် အာဒိုဂန်သည် ဝန်ကြီး ချုပ်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခွင့်မရရှိဘဲ ဥပဒေ ကြောင်းအရ အာဟန်အတားဖြစ်နေပေသည်။ ၂၀၀၂ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအား ပြင်ဆင်ခဲ့ပြီး အာဒိုဂန်အခက်အခဲအား ဖြေရှင်းပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၃ ခုနှစ် မတ်လ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် အာဒိုဂန်အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ယင်းအချိန်က သမ္မတ Ahmet Necdet Sezer မှ အစိုးရသစ်ဖွဲ့ရန် ခွင့်ပြု ပေးခဲ့သည်။ ၂၀၀၃ ခုနှစ် မေလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ သည်။

တရားမျှတမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ (AKP) သည် ၂၀၀၂ ခုနှစ်၊ ၂၀၀၇ ခုနှစ်၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်ရွေးကောက်ပွဲ များတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ တူကီယံဝန်ကြီးချုပ်၊ တူကီယံသမ္မတအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်း

၂၀၀၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ ဝန်ကြီးချုပ် အဖြစ်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး စီးပွားရေးပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများ၊ အစ္စလာမ့်အခြေပြုမှုဝါဒများ ချမှတ်နိုင်ခဲ့သည်။ ဝန်ကြီးချုပ် အာဒိုဂန် ဦးဆောင်မှု အောက်တွင် စီးပွားရေးသိသာသာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ခဲ့ပြီး ဒေသတွင်း အင်အားကြီးနိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည် နိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်အရောက်တွင်မူ တူကီယံနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသော တိုက်ရိုက်ရွေးကောက်တင်မြောက် ခြင်း နည်းလမ်းဖြင့် တင်မြောက်ခံခဲ့ရသည့် ၁၂ ယောက်မြောက် သမ္မတဖြစ်လာခဲ့သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲ၌လည်း အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ယခု ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဆက်လက်အနိုင်ရရှိခြင်းသည် သမ္မတ အာဒိုဂန် အား သက်တမ်း ၃ ဆက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည့် သမိုင်းမှတ်တိုင် စိုက်ထူစေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

• တူကီယံနိုင်ငံသည် ဥရောပနှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသများဆုံရာအရပ်တွင် တည်ရှိ နေသည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး နေတိုးအဖွဲ့၏ အာဏာဆိုင်ရာမဟုတ်အဖြစ် မှတ်ယူနိုင်ပေရာ တူယီကသမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲသည် ယနေ့ကမ္ဘာတွင် အထူးဂရုပြုစောင့်ကြည့်ရမည့် နိုင်ငံရေးအားပြိုင်ပွဲတစ်ခုဖြစ်ခဲ့

• သမ္မတ Erdog'an အနေဖြင့် ၈၅ သန်းကျော်သော တူကီယံပြည်သူ ပြည်သားများ အတွက် အနာဂတ်ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံသို့ ဆောင်ကြဉ်းပေးသွားမည့် ဩဇာအာဏာ အရှိဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်ရုံသာမက ဒေသတွင်းနိုင်ငံရေးအခြေအနေ အဆိုးအကောင်းကို ပုံဖော်ပေးနိုင်မည့်သူလည်းဖြစ်

ပျော်ရွှင်လေ့လာအင်္ဂလိပ်စာဖတ်ပရိသတ်အပေါင်း မင်္ဂလာအပေါင်းနဲ့ပြည့်စုံပါစေ။ ဒီတစ်ပတ်ရဲ့ ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ် အင်္ဂလိပ်စာကဏ္ဍရဲ့ Grammar အပိုင်းမှာတော့ Verbs (ကြိယာ) အကြောင်းဖော်ပြရာမှာ အရင်အပတ်ကဖော်ပြခဲ့တဲ့ Gerund (ကြိယာနာမ်) အကြောင်းကို ဆက်လက်ဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် စကားပြောပိုင်းမှာလည်း Shortest way to talk about “Free time activities” အားလပ်ချိန် လုပ်ဆောင်ချက်များနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဘယ်ပုံဘယ်နည်း ပြောဆိုသုံးနှုန်းရမလဲဆိုတာကို နမူနာပါကျများ၊ စကားပြောခန်းများ၊ ရှင်းလင်းချက်များနဲ့ ဝေဝေဆာဆာဖော်ပြပေးလိုက်ပါတယ်။ Vocabulary အပိုင်းမှာတော့ နေ့စဉ်ဘဝမှာအသုံးများတဲ့ အီဒီယံစကားလုံးတွေကို မြန်မာလိုအဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းချက်များနဲ့သာမက နမူနာပါကျများနဲ့ပါ ဖော်ပြပေးလိုက်ပါတယ်။ ဖတ်မှတ်လေ့လာခြင်းအားဖြင့် အင်္ဂလိပ်စာဗဟုသုတများ တိုးပွားလာမယ်လို့ ယုံကြည်ပါပါတယ်။ စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့လာဖတ်ရှုကြဖို့တိုက်တွန်းရင်း ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာကျန်းမာ၊ ချမ်းသာပြီး ဘေးဘယတွေ ဝေးကွာကြပါစေလို့ ဆန္ဒပြုလိုက်ပါတယ်။

GRAMMAR

Basic to Intermediate

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ အရင်အပတ်ကဖော်ပြခဲ့တဲ့ Gerund (ကြိယာနာမ်) အကြောင်းကို ပြည့်ပြည့်စုံစုံလေး ထပ်မံဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။

- (1) **As the subject of a verb:**
ကြိယာ၏ကတ္တားအဖြစ်အသုံးပြုခြင်း
 - > Smoking in school is prohibited.
 - > Collecting stamps is her hobby.
 - > Looking after children requires patience.
- (2) **As the object of a verb:**
ကြိယာ၏ ကံအဖြစ် အသုံးပြုခြင်း
 - > She likes sewing.
 - > I enjoy writing letters.
 - > The child keeps on asking questions.
 - > The baby did not stop weeping yet.
 - > He prefers reading English to speaking it.
- (3) **As the object of a preposition:**
ရှေ့ဆောင်ပုဒ်၏ ကံအဖြစ်အသုံးပြုခြင်း
 - > Nilar is fond of talking.
 - > I'm tired of waiting.
 - > The men left without paying.
 - > He earns a living by giving tuition.
 - > The boy was punished for telling a lie.
- (4) **As a complement of a verb:**
ကြိယာ၏အဖြည့်ပုဒ်အဖြစ်အသုံးပြုခြင်း
 - > Seeing is believing.

- > The best exercise is swimming.
 - > The woman's job is selling vegetables in the market.
- Gerund Phrases are made up of Gerunds and nouns.
(Gerund Phrase - ကြိယာနာမ် စကားစုများကို Gerund Nouns တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။)
- > Window shopping is a good way to save money.
 - > I have a driving lesson on Wednesday.
 - > That is a large swimming pool.

Infinitive and Gerund
Infinitive နဲ့ Gerund နှစ်မျိုးလုံးကို ဝါကျ၏ကတ္တားအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ကြိယာ၏ကံအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ရှေ့ဆောင်ပုဒ်၏ ကံအဖြစ်လည်းကောင်း အသုံးပြုနိုင်သည်။ ဥပမာ -

- I like reading novels in my spare time.
- I like to read novels in my spare time.
- Sleeping is necessary for health.
- To sleep is necessary for health.
- Saving is better than spending.
- To save is better than to spend.

Gerund ကိုသာသုံး၍ Infinitive ကိုသုံး၍မရသော ကြိယာများ

- avoid = ရှောင်ကြဉ်သည်။
- detest = မုန်းတီးသည်။
- defer = ရွှေ့ဆိုင်းသည်။
- delay = ကြန့်ကြာသည်။
- mind = အလေးထားသည်။
- recollect = သတိရသည်။
- resent = နာကြည်းသည်။
- pardon = ခွင့်လွှတ်သည်။

- dislike = မနှစ်သက်ပါ။
- enjoy = ပျော်ရွှင်သည်။
- excuse = ခွင့်လွှတ်သည်။
- fancy = စိတ်ကူးသည်။
- finish = ပြီးစီးသည်။
- forgive = ခွင့်လွှတ်သည်။
- imagine = စိတ်ကူးသည်။
- keep continue = ဆက်လက်
- risk = စွန့်စားသည်။
- prevent = တားဆီးသည်။
- postpone = အချိန်ရွှေ့သည်။
- stop = ရပ်ဆိုင်းသည်။
- suggest = အကြံပေးသည်။
- can't bear = သည်းမခံနိုင်
- can't help = မတတ်နိုင်
- can't stand = မခံရပ်နိုင်

VOCABULARY (Idioms)

- to sit on the fence (လှေကားပေါ်ထိုင်ခြင်းသည်)
You can't sit on the fence any longer - you have to decide whose side you're on.
- to play second fiddle (နောက်လိုက်နေရာက နေသည်)
Tired of playing second fiddle, she resigned and started her own company.
- to march in Indian file (ရှေ့နောက်တစ်တန်းတည်းချီတက်သည်)
The four of us were walking in Indian file.
- at one's fingertips (ကောင်းကောင်းသိသည်)
ဒက်ခနဲပြောနိုင်သည်။
He wanted to know all about his latest projects, so that the correct answers were at his fingertips when he was questioned by the right people.
- to have a finger in the pie (နေရာတကာဝင်စွက်သည်)
- He's a man with fingers in a lot of pies.

CONVERSATION



(ဒီတစ်ပတ်တော့ ဒီလောက်ပါ။) နောက်တစ်ပတ် တနင်္လာနေ့မှာ ပြန်လည်ဆုံတွေ့ကြပါစို့။

Shortest way to talk about “Free time activities”

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ “Free time activities” အားလပ်ချိန် လုပ်ဆောင်ချက်များအကြောင်း ဘယ်ပုံ ဘယ်နည်း ပြောဆိုသုံးနှုန်းရမလဲဆိုတာတွေကို “Shortest way to talk about “Free time activities” ဆိုပြီး ဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။

What do you usually do?

၁။ ပုံမှန်အားဖြင့် အလေ့အထဘာဝတွေ၊ ဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ်တွေ၊ အမြဲတမ်း အမှန်တရားတွေ၊ ယေဘုယျအမှန်တရားတွေအကြောင်း ပြောရင် Simple Present လိုခေါ်တဲ့ V1 နဲ့သုံးလေ့ရှိပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဒီ Simple Present လိုခေါ်တဲ့ V1 တွေကို Frequency Adverbs တွေနဲ့ တွဲသုံးလေ့ ရှိပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ သုံးပြုထားတဲ့ Frequency Adverbs ကတော့ usually (ပုံမှန်အားဖြင့်) ဖြစ်ပါတယ်။ Frequency Adverbs တွေကို Sentences ထဲမှာ ထည့်ချင်တဲ့နေရာထည့်လို့မရပါဘူး။ သူတို့ကို သူ့နေရာနဲ့သူ မှန်မှန်ကန်ကန် ထည့်ဖို့လိုပါတယ်။ ပုံမှန်အားဖြင့်

Frequency Adverbs တွေကို

- > Main Verb ရဲ့ရှေ့
- > Verb to be ရဲ့နောက်

၂။ ကျွန်တော် အချိန်အများကြီး မသုံးဘူးဆိုပြီး အဓိပ္ပာယ် ကောက်ယူနိုင်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ အဓိကပြောချင်တာကတော့ time ဆိုတဲ့အရှေ့မှာ much အသုံးပြုခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ရေတွက်လို့ မရတဲ့ Uncountable Noun တွေရဲ့ရှေ့မှာ ရေတွက် လို့ရတဲ့ many ဆိုတဲ့ စကားလုံးကို အသုံးပြုလို့ မရပါဘူး။

- > much + Uncountable Nouns

Why don't we go bowling together?

၃။ ဘာလို့ ဘိုးလင်းအတူတူသွားမကစားရမှာလဲ? ဘာကြောင့် မလုပ်ရမှာလဲ။ ဘာကြောင့် မသွား ရမှာလဲ။ ဘာကြောင့် အတူတူသွားမကစားရမှာလဲ။

စသည်ဖြင့် အကြံပြုတိုက်တွန်း ပြောကြားလိုတဲ့ အခါမှာ ဒီလိုစကားပြောပုံစံမျိုး သုံးနိုင်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ နောက်ထပ် မှတ်သားစရာတစ်ခုကတော့

- > go + activities

Go ရဲ့နောက်မှာ လုပ်ဆောင်ချက် လိုက်နိုင်ပါတယ်။ ဥပမာ - go swimming, go shopping စတဲ့ ပုံစံမျိုး ရေးနိုင် ပြောနိုင်ပါတယ်။

Conversation

Free time activities

Rachel: What do you usually do in your spare time, Gabriel?

Gabriel: I go out with my friends. We love playing soccer. We sometimes go to watch soccer if there is a big match on.

Rachel: Do you often watch TV in your spare time?

Gabriel: Every day I check the news, but I don't spend much time watching soap operas or movies.

Rachel: Do you like reading?

Gabriel: Yes, I'm an avid reader.

Rachel: What kind of books do you like best?

Gabriel: I love reading biographies, because I find the stories of people's lives so fascinating.

Rachel: What other hobbies do you have?

Gabriel: I love to go skateboarding and hiking. Oh, and I love to swim.

Rachel: Do you like playing computer games?

Gabriel: Yes, I do, but I'm not crazy about computer games.

Rachel: Do you ever go bowling?

Gabriel: Yes, I do like to go bowling sometimes.

Rachel: Really? Me, too. Why don't we go bowling together?

Gabriel: That sounds great. I would love that.

Rachel: Is Saturday at 5 pm okay with you?

Gabriel: Yeah, sure. It's perfect.

ပျော်ရွှင်လေ့လာ အင်္ဂလိပ်စာကဏ္ဍနဲ့ပတ်သက်ပြီး အကြံပြုဆွေးနွေးလိုပါက ဆရာဦးတင်လင်းအောင် ဖုန်း-၀၉-၄၄၄၆၆၆၂၇၆၄ သို့ ဆက်သွယ်အကြံပြုဆွေးနွေးနိုင်ပါသည်။

စစ်တက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်းခေါ်ယူခြင်း

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် အသက်(၁၆)နှစ်အောက် မငယ်ရ၊ (၁၉)နှစ်(၆)လထက် မကြီးရ။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို)ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် (၅)ပေ၊ (၃)လက်မနှင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင်(၁၀၀)ထက်မနည်းရ၊ပေါင်(၁၄၀) ထက်မကျော်ရ။
- (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူများ မဖြစ်စေရ။
- (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဖြေဆိုအောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ အခမဲ့ရယူနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ပတ်စ်ပို့အရွယ်ခတ်ပုံ(၃)ပုံ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ လျှောက်လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၃၁)ရက်နေ့နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သော တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ကြရမည်။

၅။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသော လျှောက်လွှာရှင်များသာ စစ်တက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်း သင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ဖြေဆိုကြရမည်။

၆။ စစ်တက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသင်ရိုး ညွှန်းတမ်းအတိုင်း အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်-

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ။
- (ခ) သင်္ချာ။

၇။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၂၀)ရက်နေ့တွင် မိမိတို့လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တည်ရှိသည့်မြို့၌ ဖြေဆိုကြရမည်။

၈။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့် နေရာနှင့်အချိန်ကို သတင်းစာမှ ကြော်ငြာပေးမည်။

၉။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။

၁၀။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်သူများသည် တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက် အစစ်ဆေးခံရမည်။ တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက်အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။

၁၁။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသော လျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန်ဖြည့်စွက်ရေးသားဖော်ပြသောလျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ မိမိတို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်ဌာနတွင် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်/မခံရ သည်ကို သွားရောက်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်းခေါ်ယူခြင်း

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် အသက်(၁၆)နှစ်အောက် မငယ်ရ၊ (၁၉)နှစ်(၆)လထက် မကြီးရ။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို)ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် (၅)ပေ၊ (၃)လက်မနှင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင်(၁၀၀)ထက်မနည်းရ၊ပေါင်(၁၄၀) ထက်မကျော်ရ။
- (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူများ မဖြစ်စေရ။
- (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် သိပ္ပံဘာသာတွဲ (သို့မဟုတ်) ဝိပဿနာဘာသာတွဲဖြင့် ဖြေဆိုအောင်မြင်သူ ဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ အခမဲ့ရယူနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ပတ်စ်ပို့အရွယ်ခတ်ပုံ(၃)ပုံ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ လျှောက်လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၃၁)ရက်နေ့နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သော တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ကြရမည်။

၅။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသော လျှောက်လွှာရှင်များသာ တပ်မတော်နည်းပညာ တက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ဖြေဆိုကြရမည်။

၆။ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွင် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်-

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ။
- (ခ) သင်္ချာ။

၇။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၉)ရက်နေ့တွင် မိမိတို့လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တည်ရှိသည့်မြို့၌ ဖြေဆိုကြရမည်။

၈။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့် နေရာနှင့်အချိန်ကို သတင်းစာမှ ကြော်ငြာပေးမည်။

၉။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။

၁၀။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်သူများသည် တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက် အစစ်ဆေးခံရမည်။ တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက်အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။

၁၁။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသော လျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန်ဖြည့်စွက်ရေးသားဖော်ပြသောလျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ မိမိတို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်ဌာနတွင် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်/မခံရ သည်ကို သွားရောက်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်းခေါ်ယူခြင်း

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် အသက်(၁၆)နှစ်အောက် မငယ်ရ၊ (၁၉)နှစ်(၆)လထက် မကြီးရ။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို)ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် (၅)ပေ၊ (၃)လက်မနှင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင်(၁၀၀)ထက်မနည်းရ၊ပေါင်(၁၄၀) ထက်မကျော်ရ။
- (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူများ မဖြစ်စေရ။
- (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် သိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် ဖြေဆိုအောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ အခမဲ့ရယူနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ လျှောက်လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၃၁)ရက်နေ့နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သော တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ကြရမည်။

၅။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသော လျှောက်လွှာရှင်များသာ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ဖြေဆိုကြရမည်။

၆။ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွင် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်-

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ။
- (ခ) ဇီဝဗေဒ။

၇။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၈)ရက်နေ့တွင် မိမိတို့လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တည်ရှိသည့်မြို့၌ ဖြေဆိုကြရမည်။

၈။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့် နေရာနှင့်အချိန်ကို သတင်းစာမှ ကြော်ငြာပေးမည်။

၉။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။

၁၀။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်သူများသည် တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက် အစစ်ဆေးခံရမည်။ တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက်အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။

၁၁။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသော လျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန်ဖြည့်စွက်ရေးသားဖော်ပြသောလျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ မိမိတို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်ဌာနတွင် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်/မခံရ သည်ကို သွားရောက်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် အမျိုးသမီးဗိုလ်လောင်းခေါ်ယူခြင်း

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် အသက်(၁၆)နှစ်အောက် မငယ်ရ၊ (၁၉)နှစ်(၆)လထက် မကြီးရ။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(အပျို)ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် (၅)ပေ၊ (၃)လက်မနှင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင်(၁၀၀)ထက်မနည်းရ၊ပေါင်(၁၃၀) ထက်မကျော်ရ။
- (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူများ မဖြစ်စေရ။
- (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် သိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် ဖြေဆိုအောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ အခမဲ့ရယူနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ လျှောက်လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၃၁)ရက်နေ့နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သော တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ကြရမည်။

၅။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသော လျှောက်လွှာရှင်များသာ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ဖြေဆိုကြရမည်။

၆။ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွင် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်-

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ။
- (ခ) ဇီဝဗေဒ။

၇။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၈)ရက်နေ့တွင် မိမိတို့လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တည်ရှိသည့်မြို့၌ ဖြေဆိုကြရမည်။

၈။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့် နေရာနှင့်အချိန်ကို သတင်းစာမှ ကြော်ငြာပေးမည်။

၉။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။

၁၀။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်သူများသည် တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက် အစစ်ဆေးခံရမည်။ တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက်အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။

၁၁။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသော လျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန်ဖြည့်စွက်ရေးသားဖော်ပြသောလျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ မိမိတို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်ဌာနတွင် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်/မခံရ သည်ကို သွားရောက်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
- (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့်လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံရေးအစွမ်းထက်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီ နည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။

- (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်ဖြင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသထွက် ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME)များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။
- (ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေးရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
- (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။

❖ ဒေသတွင်း ဆန်ဖူလုံမှုရှိရန် လည်း တစ်ကေချင်း အထွက်နှုန်းများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ Eating Quality ကောင်းမွန်သည့်အထွက်တိုးစပါးများကိုလည်း စိုက်ပျိုးရန်လို...

(နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ပူတာအိုမြို့ရှိ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် မြို့မိမြို့ဖများအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

အားကောင်းသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း အားလျော့သွားခဲ့ပြီးဖြစ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
ယနေ့မြန်မာ့စတားချိန် နံနက် ၅ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော အားကောင်းသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းအဖြစ်သို့ အားလျော့သွားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။
ယခုတင်သည့် အားကောင်းသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းအတွက် ထုတ်ပြန်ပေးသည့် နောက်ဆုံးသတင်းဖြစ်သည်။
မိုး/ဇလ

တရုတ်၊ မကာအိုအသင်းတို့နှင့် ခြေစမ်းပွဲကစားရန် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ပဏာမကစားသမား ၃၃ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်း

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁
မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ဇွန်လ နိုင်ငံတကာရက်သတ္တပတ်တွင် ခြေစမ်းပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရန် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး ပဏာမကစားသမား ၃၃ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။
မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲများအဖြစ် ဇွန် ၁၆ ရက်တွင် တက်။ ပြည်မြို့သို့ (ရတနာပုံ)၊ ထွန်းနန္ဒဦး (မြဝတီ)၊ နောက်တန်း - ငြိမ်းချမ်း (ရနောင်၊ ထိုင်း)၊ ဟိန်းဖြိုးဝင်း (ရက်ချာပူရီ၊ ထိုင်း)၊ ရဲမင်းသူ (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ နန္ဒကျော် (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ဇွဲခန့်မင်း (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ဇွဲထက်မင်း (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ယူနိုက်တက်)၊ ဆန်းဆက်နိုင် (ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်)၊ နေပြည်တော်၊ ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် မကာအိုလက်ရွေးစင်အသင်းတို့နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းတွင် ဂိုးသမား- ပြည်မြို့အောင် (ဟံသာဝတီယူနိုက်တက်)၊ ကျော်ဇော်ဖြိုး (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ဆန်းဆက်နိုင် (ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်)၊ ဓာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၁

အင်တာမီလန်ကို အနိုင်ယူပြီး အသင်းသမိုင်းတစ်လျှောက် ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကို ပထမဆုံးအကြိမ် မန်စီးတီး ဆွတ်ခူး

ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် မန်စီးတီးနှင့် စီးရီးအေ ၁၉၉၉ ခုနှစ်က မန်ယူအသင်းပြီးနောက် ဖလားသုံးလုံးဆွတ်ခူးနိုင်သည့် ဒုတိယအင်တာမီလန်အသင်းတို့၏ ယူအီးအက်ဖ်အေ ချန်ပီယံလိဂ်ဗိုလ်လုပွဲကို ဇွန် ၁၁ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲက တူဝါယံနိုင်ငံ အင်တာမီလန်အသင်းသည် မန်စီးတီးအစွတန်ဘူလ်ရှိ Ataturk အားကစားကွင်း၌ အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ မန်စီးတီးအသင်းက ရှိဒရီ၏ တစ်လုံးတည်းသော သွင်းဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ အသင်းသမိုင်းတစ်လျှောက် ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကို ပထမဆုံးအကြိမ် ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည်။
မန်စီးတီးအသင်းသည် ယခုပွဲစဉ် မတိုင်မီ ပရီမီယာလိဂ်ဖလားနှင့် အင်တာမီလန်အသင်းတို့ကို ဆွတ်ခူးထားနိုင်သည့်အတွက် ဆုဖလားနှင့်အတူ မန်စီးတီးအသင်းသားများ အောင်ပွဲခံစဉ်။



ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

Aung Bar Lay Application လမ်းညွှန် (အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ Application ကို အသုံးပြုအဆင့်ဆင့်) အောင်ဘာလေလမ်းညွှန် ၈ ၆

ဥပဒေအောင်အတွင်း လက်နက်/ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)မှ PDF အဖွဲ့ဝင်များအား ဆုကြေးငွေများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ် ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၁၂

ပါကစွတန်နိုင်ငံ၌ မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းခြင်းနှင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်းတို့ကြောင့် ၂၇ ဦးထက်မနည်းသေဆုံး ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၅၈ ဦး တွေ့ရှိ နိုင်ငံတကာသတင်း ၈ ၁၃ ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၁၅